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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
 
19/2005.  
 

Jegyzőkönyv 
 
 
Készült a Kiskunmajsa Város Képviselő-testületének 2005. december 21-i 14 órai kezdettel 
megtartott testületi üléséről. 
 
Jelen vannak: 
 

Önkormányzat részéről:  
 

Leiz Sándor, Udvardi Illés, Serbán György Norbert, Mózer Gyula, Fogl András, Kertész 
Farkas Zsuzsanna, Feró Sándor, Dr. Tárai Éva, Dósai Imre, Terbe Zoltán, Farkas Zoltán, 
Kiss Károly, Dr. Szabó Lajos képviselők, Endre Sándor országgyűlési képviselő és 
Faludi Tamás polgármester /14 fő – 73,68%- 4 fő később érkezik/ 

 
Jelen vannak továbbá: 

 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző, Dr. Dörmő Róbert aljegyző, Deményi Ernő 
főtanácsos, Béres László, Gulyás Jánosné, Nyerges Éva, Váradiné Dr. Tóth Zsuzsanna 
osztályvezetők, Halász Mónika belső ellenőr 

 

Faludi Tamás polgármester köszönti a jelenlévőket, megállapítja, hogy 10 fővel az ülés 
határozatképes, azt megnyitja. 

 
Jegyzőkönyv-hitelesítőnek felkéri Udvardi Illés és Serbán György képviselőket. Kéri, aki 
egyetért a jegyzőkönyv-hitelesítők személyével, kéztartással szavazzon. 
 
Kiskunmajsa Város Képviselő-testülete a jegyzőkönyv-hitelesítők személyét 10 igen 
szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül - elfogadta. 
 
Faludi Tamás polgármester ismerteti a naprendi pontokat, elmondja, hogy a meghívóról 
lemaradt, a 7. napirendi pont d, pontja a Pályázat benyújtása az állati hulladék kezelés 
intézkedés keretén belül, de ez a testületi anyaggal kiküldésre került. Kéri a Képviselőket 
továbbá, hogy a 12. napirendi pont a Szociális bizottság előterjesztései zárt ülés keretében 
kerüljenek megtárgyalásra, mivel személyiségi jogokat és az önkormányzat üzleti érdekeit 
érintik. 
 
Kéri a képviselőket, tegyék meg észrevételeiket a napirenddel kapcsolatban.  
 
Fogl András képviselő kérdezi: 
 
Az Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbség Bizottság a testületi ülés előtt ülésezett 
és több napirendi pontot is javasolt a testület elé terjeszteni. Ezek közül kiemelném a 
Művelődési Központ és a Könyvtár összevonásával kapcsolatos kérdést. Ez az előterjesztés 
nem szerepel a testület előtt, mi ennek az oka? 
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Faludi Tamás polgármester válaszol: 
 
A bizottság olyan határozatot hozott, melyben megbízta Jegyző urat az ügy kivizsgálásával. 
Amikor a vizsgálat megtörténik, akkor fog újra a testület elé kerülni.  
 
/Megérkezett Terbe Zoltán és Dr. Szabó Lajos képviselő./ 
 
Mivel egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, Faludi Tamás polgármester a kiegészítésre 
került napirendi pontokat a zárt ülés tartásával együtt felteszi szavazásra. 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendi pontokat és zárt ülés 
tartását 12 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadta. 
 
 

N a p i r e n d 
 
1./ Tájékoztató két testületi ülés közötti fontosabb ügyekről 

Előadó: Faludi Tamás polgármester 
Mózer Gyula alpolgármester 
 

2./ Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 

 
3./ …./2005. (….) rendelet-tervezet az önkormányzat vagyonáról és vagyongazdálkodás 

szabályairól szóló 13/2004. (VI.10.) rendelet módosításáról 
Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 
 

4./ …./2005. (….) rendelet-tervezet a víz és szennyvíz díjtételeinek megállapításáról 
Előadó: Kolompár Orbán Vagyongazdálkodási Bizottság elnöke 

 
5./ Vagyongazdálkodási Bizottság előterjesztései  

Előadó: Kolompár Orbán bizottsági elnök 
 
a) A Kiskunmajsa 0329/66. hrsz. és Kiskunmajsa 0329/69. hrsz. alatti ingatlanok 

értékesítése tárgyában beadott kérelmek 
b) Molnár Viktor vételi kérelme 
c) Czifrikné Pimbor Barbara földhasználati joggal kapcsolatos kérelme 
d) Rádi Antalné ajánlata 
e) Molnár Dezső ingatlan értékesítési ajánlata 

 
6./ Egészségügyi, Szociális Bizottság előterjesztései 

Előadó: Udvardi Illés bizottsági elnök 
 
a) Dr. Miskéri János háziorvos kérelme 
b) ,,Barátság” Egyesített Szociális Intézmény kérelmei 
c) Pályázat benyújtása az Országos Alapellátási Intézethez 
d) Előirányzat átcsoportosítás 

 
7./ Polgármester előterjesztései 

Előadó: Faludi Tamás polgármester 
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a) A Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának módosítása 
b) A Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás Tanácsában végzett munkáról szóló 

beszámoló kiegészítése 
c) Önkormányzati bérlakás kérelmek 
d) Pályázat benyújtása az állati hulladék kezelés intézkedés keretén belül 

 
8./ Jegyzői előterjesztések 

Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 
 
a) Pályázati kiírás Arany János Általános Iskola igazgatói álláshelyre 
b) A 2006. évi teljesítménykövetelmények alapját képező Képviselő-testületi elvárások 

meghatározása 
 
9./ Költségvetési Bizottság előterjesztése 

Előadó: Serbán György bizottsági elnök 
 
10./ …./2005. (….) rendelet-tervezet az Önkormányzat 2005. évi költségvetését megállapító 

1/2005. (III.18.). rendelet módosításáról 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 

 
11./ E g y e b e k 

 
12./ Szociális Bizottság előterjesztései /Zárt ülés anyaga./ 

Előadó: Udvardi Illés Egészségügyi, Szociális Bizottság elnöke 
 

a) Kuklis Antal tanulmányi támogatás iránti kérelme 
b) Benéné Fűz Erzsébet jogalap nélkül felvett gyermekvédelmi támogatás 

visszafizetésével kapcsolatos kérelme 
 
 
Faludi Tamás polgármester  köszönti Endre Sándor országgyűlési képviselőt: 
 
Tisztelettel köszöntöm a testületi ülésen megjelent Endre Sándor országgyűlési képviselőt és 
napirend előtt szeretném átadni a szót neki. 
 
Endre Sándor országgyűlési képviselő beszédében elmondja: 
 
Szeretném megköszönni a Tisztelt városlakóknak, képviselőknek, Alpolgármester úrnak és 
Polgármester úrnak azt a támogatást, mellyel országgyűlési munkámat segítették. 
Kiskunmajsa Önkormányzatának legnagyobb problémája az idei évben egy több mint            
23 milliós visszafizetési kötelezettség volt. Erre a problémára többen is felhívták a 
figyelmemet és a zárszámadási törvény elfogadásakor egy módosító indítványt nyújtottam be, 
melyben kértem ezen összeg átütemezését. Ezt akkor sem a kormány, sem a kormánypárti 
képviselők nem támogatták. Most Jegyző úrtól kaptam egy olyan információt, hogy a 
Pénzügyminisztérium ezt az ügyet megfelelő módon fogja kezelni és úgy fogja megoldani, 
hogy Kiskunmajsának kedvező legyen. 
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A másik probléma az utakkal kapcsolatos, hiszen ezt sokszor felvetik fogadóóráimon. A 
költségvetési törvényhez egy olyan módosító indítványt nyújtottam be, mely a kiskunmajsai 
elkerülő út megvalósítását célozza. Ezt most a kormány nem támogatta, de bízom abban, hogy 
az elkerülő út megépítésére hamarosan sor kerülhet, hiszen ez egy termelő infrastrukturális 
beruházás lenne. Diósi államtitkár úr arról tájékoztatott, hogy a költségvetés elfogadása után a 
kormány visszatér arra, hogy az útfelújítások milyen ütemben történjenek meg. Úgy 
gondolom ez előrelépést jelent a Kiskunmajsát –Soltvadkerttel összekötő út szempontjából.  
 
 
Sokan felvetették fogadóóráimon a szövetkezeti üzletrésszel kapcsolatos problémájukat. A 
választási kampányban a szocialisták ígérték, hogy kifizetik a szövetkezeti üzletrészeket. 
December 31-én jár le az a kormányhatározat, melyben ennek kifizetését ütemezték. A 
mezőgazdasági miniszter arról tájékoztatott, hogy a következő évben egy olyan törvényt 
fognak az országgyűlés elé terjeszteni, mely lehetővé teszi, hogy azok a szövetkezetek ahol a 
felszámolás miatt a tulajdonrész már nem kifizethető, ott kárpótlás kapjanak a volt 
szövetkezeti tagok. Ő az érték 30%-ára tett ígéretet. Bízom abban, hogy a tagok január-
februárban meg fogják kapni ezt a járandóságukat.  
 
Szeretném még elmondani, hogy a polgárőrségről törvényt alkotott az országgyűlés. Ebben a 
vitában megköszöntem a választókerületben tevékenykedő polgárőrök eredményes munkáját. 
 
Az országgyűlés most kezdte meg a cél és címzett támogatásokról szóló vitát. Komoly viták 
vannak a Homokhátságot, a szennyvíz kezelést és víztisztítást érintő pályázatokkal 
kapcsolatban. Arra szeretnék bíztatni mindenkit, hogy Kiskunmajsa is adjon be ilyen célú 
pályázatokat, valamint Európai Uniós pályázatokat.  
 
Szeretnék mindenkinek boldogsággal teli karácsonyi ünnepeket és sikerekben gazdag 
újesztendőt kívánni. 
 
 
/Megérkezett Farkas Zoltán képviselő/ 
 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Szeretnénk megköszönni Önnek azt az áldozatos munkát, amit a városért kifejtett és kérjük a 
jövőben is viselje szívén városunk sorsát. 
 
 
Dósai Imre képviselő kéri: 
 
Szeretném kérni képviselő úrtól, hogy a hátralévő időben is viselje szívén Kiskunmajsa sorsát, 
mert városunkban sok az elmaradás és kevés a támogatás. Szükség van a kisvállalkozások 
fejlesztésének támogatására, szükség van arra, hogy az állam ne tartsa vissza az áfát és 
szükség van arra, hogy a mezőgazdaságból élők képviselőjükön keresztül is hallathassák 
szavukat a Parlamentben.  
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1./ Napirend 
Tájékoztató két testületi ülés közötti fontosabb ügyekről 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 

Mózer Gyula alpolgármester 
 
 

Faludi Tamás polgármester beszámolójában elmondja: 
 
November 24-én Szegeden az Önkormányzatok finanszírozásáról szóló előadáson, majd 
28-án Kecskeméten egy Európai uniós előadáson vettem részt. 
 
December 10-én adták át az M5-ös autópálya Kiskunfélegyháza-Szeged közötti szakaszát. 
Ez mindannyiunk számára fontos, hiszen az autópálya most már Szegedig járható.  
 
December 14-én Csongrádon került megrendezésre a Homokhátsági Regionális 
Hulladékgazdálkodó Vagyonkezelő és Közszolgáltató Részvénytársaság éves közgyűlése.  
 
December 15-én Szegeden egy magyar –szerb gazdasági fórumon vettem részt. 
 
Az Üdülőtulajdonosok Érdekvédelmi Egyesülete december 17-én tartotta rendes évi 
taggyűlését. Ezen személyesen nem tudtam részt venni, de azóta tájékozódtam a 
történtekről. Elég nagy horderejű gyűlés volt, és az egyesület több olyan határozatot is 
hozott, melyet szeretnének a testület elé terjeszteni.  
 
Karácsony közeledtével minden intézményünkben, óvodákban, iskolákban karácsonyi 
ünnepségek zajlanak. Ezeken vettünk részt Alpolgármester úrral.  
 
Meg kell említenem a színvonalas Mayossa estet. Idén 10 éves a Mayossa Hagyományőrző 
Együttes, ez egy jubileumi műsor volt. 
 
December 18-án rendeztük meg a már hagyománnyá vált Jótékonysági estet, melyen két 
kisgyermeknek tudtunk segítséget nyújtani. Szeretném megköszönni azoknak akik eljöttek, 
ezen a rendezvényen részt vettek és anyagilag is támogatták ezt a két rászoruló 
kisgyermeket.  
 
/Egy képviselő kiment./ 
 
Mózer Gyula alpolgármester beszámolójában elmondja: 
 
December 1-jén Kiskunhalason rendezte meg a Mozaik Fejlesztési és Finanszírozási 
Csoport konferenciáját.  
 
December 7-én a Dél-alföldi Települési Társulások közgyűlésén vettem részt Makón. Ezen 
a közgyűlésen az ez évi pályázatok értékeléséről és a jövő évi esélyekről esett szó. 
Elhangzott, hogy jövőre sokkal kevesebb pénz jut pályázatokra, viszont a Dél-alföldi 
Régióban és megyénkben is több település kiesik a pályázati körből, ezért Kiskunmajsa 
nagyobb esélyekkel indulhat a meghirdetett pályázatokon.  
 
 
 



 6 

 
 

2./ Napirend 
Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 
 
/Írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 
 
 
Faludi Tamás polgármester ismerteti: 
 
Két határozat esetében kértem határidő módosítást. Ez a két határozat a 299/2005. számú 
és a 300/2005. sz. határozat. A 299/2005. sz. határozatnál a tegnapi napon megtörtént a 
szerződés kötés és a vételi ár befizetésre került az önkormányzat számlájára. Ezen 
határozatnál szeretném a határidő módosítást törölni. 
 
A 300/2005. sz. határozatnál 2006. március 31-ig határidő módosítást kérek. A terület 
kimérését Villás Lajos megrendelte, de szerződés csak a földhivatali átvezetés után 
köthető.  
 
 
Fogl Andás képviselő kérdezi: 
 
A 66/2005. sz. határozattal kapcsolatban kérdezem, hogy az utolsó bekezdésben foglaltak 
alapján a Polgármester úr tárgyalt –e a társasház építőjével a parkosítás ügyében?  

 
/Egy képviselő visszajött./ 

 
 
Faludi Tamás polgármester válaszol: 
 
A munkálatokat tavasszal elkezdi a vállalkozó.  
 
Farkas Zoltán képviselő mondja: 
 
A 326/2005. sz. határozatnál csak annyi szerepel, hogy eredménytelen volt a közbeszerzés. 
És akkor most mit tehetünk? 
 
Faludi Tamás polgármester válaszol: 
 
Év vége van, ez a közbeszerzés erre az évre szólt. Ha a képviselő-testület újra megszavazza 
akkor a jövő évben ez a közbeszerzés újra indul. 
 
 
 
Fogl András képviselő folytatja: 
 
Nekem is a 326/2005. sz. határozattal kapcsolatban lenne kérdésem. A második 
bekezdésben az olvasható, hogy a karácsonyi csomag beszerzésére az alábbi 
szervezeteknek kell ajánlattételi felhívást küldeni. Ezeket a szervezeteket ki döntötte el? 
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Dicséret annak a vállalkozónak aki elnyerte ezt a pályázatot, mert gyorsan tudtuk 
kézbesíteni a karácsonyi csomagokat. Sajnáltam, hogy más vállalkozók nem nyújthattak be 
pályázatot.  
 
 
Faludi Tamás polgármester válaszában elmondja: 

 
A szervezeteket a Polgármesteri Hivatal dolgozóival együtt jelöltük ki. 
 
/Megérkezett Kertész Farkas Zsuzsanna képviselő./ 
 
Udvardi Illés képviselő észrevétele: 
 
A 332/2005. sz. határozattal kapcsolatban észrevételem, hogy a Fő utcán az 
Egészségháznál milyen szörnyű problémák adódnak abból, hogy kihelyezték a „megállni 
tilos” táblát. Kérem a Polgármester urat, hogy kedden és pénteken vizsgálja meg ezt, 
valamint kérje ki erről a problémáról az orvosok véleményét.  
 

 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 

Egyetértek Képviselő úrral. Minden nap közlekedek azon az útszakaszon és kedden és 
pénteken valóban nem lehet leparkolni ott. A jobb oldalon végig állnak az autók, ha 
valaki orvoshoz akar menni csak valahol a Petőfi utcánál tud megállni.  

 
 
Dósai Imre képviselő megjegyzi: 
 

Az iskolatejjel kapcsolatban szerettem volna megjegyezni, hogy hogyan történhet az meg, 
hogy nem érkezett a pályázatra jelentkező. A sikertelenség oka, hogy elkésett az 
önkormányzat. A szeptember végi testületi ülésen döntöttünk a szeptember 1-jével induló 
iskolatej programról. Ha azt komolyan gondolja az önkormányzat, hogy iskolatejet ad, 
akkor most sokkal hamarabb kellene erről dönteni, és akkor talán eredményes lesz a 
közbeszerzés.  

 
 

Faludi Tamás polgármester reflektál: 
 

Ez egy olyan észrevétel Képviselő-társam részéről, hogy az eredménytelen 
közbeszerzéséért most újra a város vezetése a hibás. Kérem Önöket, ha azt szeretnénk 
most, hogy sikeres legyen ez a közbeszerzés, akkor a költségvetés tárgyalása előtt fogadja 
el ezt az önkormányzat, hogy a pályázatot minél hamarabb ki lehessen írni.  

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról szóló beszámolót a módosításokkal együtt 12 igen szavazattal – ellenszavazat 
nélkül, 2 fő tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
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345/2005. sz. határozat 
Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 

H a t á r o z a t 
 

- 66/2005. sz. határozat 
Zöldfelület fenntartással kapcsolatos igények 

- 74/2005. sz. határozat 
Topolyai Fejlesztési és civil központ kérelme 

- 141/2005. sz. határozat 
Intézményi felújítás 

- 144/2005. sz. határozat 
Önkormányzati bérlemények felújítása 

- 189/2005. sz. határozat 
Fejes István építési telek visszaadása 

- 290/2005. sz. határozat 
Települési szilárd és folyékony hulladékkal összefüggő kötelező közszolgáltatással 
kapcsolatos helyi önkormányzati rendeletalkotás 

- 298/2005. sz. határozat 
Forgalmi renddel kapcsolatos felvetések 

- 299/2005. sz. határozat 
Oláh Gyula kérelme üdülőtelek vételi ajánlatának módosítására 

- 301/2005. sz. határozat 
Kiskunmajsa, Petőfi tér I/5. szám alatti ingatlan értékesítésére 

- 326/2005. sz. határozat 
Közbeszerzési ügyek 

- 329/2005. sz. határozat 
Képviselői megkeresésre adott válasz a 268/2005. és 280/2005. sz. határozataival 
kapcsolatosan 

- 330/2005. sz. határozat 
Karácsonyi díszvilágítás 

- 331/2005. sz. határozat 
Szennyvíz érdekeltségi hozzájárulás mérséklése 

- 332/2005. sz. határozat 
Fő utcán kihelyezett „Megállni tilos táblák” felülvizsgálata 

- 333/2005. sz. határozat 
Területfejlesztési támogatásról lemondás 

- 335/2005. sz. határozat 
Siketh Zoltán kérelme bérleti szerződésének meghosszabbítására 

- 337/2005. sz. határozat 
Kiskunmajsa, Csontos K. u. 6. Fsz. 2. sz. alatti ingatlan bérleti szerződésének 
módosítása 

- 338/2005. sz. határozat 
Napsugár Óvoda dajka kérelme 

- 340/2005. sz. határozat 
Városi Bölcsőde alapító okiratának módosítása 

- 343/2005. sz. határozat 
Személyi térítési díj II. fokon történő elbírálása 
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- A Képviselő-testület a 300/2005. sz. határozat esetében a határidőt  
 meghosszabbítja 2006. március 31-ig 

 
 
3./Napirend 

 …./2005. (….) rendelet-tervezet az önkormányzat vagyonáról és vagyongazdálkodás 
szabályairól szóló 13/2004. (VI.10.) rendelet módosításáról 
Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 

 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző ismerteti: 

 
Az előterjesztés írásban kiküldésre került, mely a vagyonrendelet módosítását 
tartalmazza. Az előterjesztés 7. bekezdésében van leírva, hogy a jogszabály lehetőséget 
ad, hogy az önkormányzat kétévente végezze el ezt a részletes leltározást, amellyel a 
zárszámadását alátámassza. A belső ellenőrök munkája alapján az önkormányzatnál 
olyan rend alakult ki, hogy ennek alapján javaslatot teszünk arra, hogy a 
vagyonrendeletünk úgy módosuljon, hogy két évente kelljen a részletes leltárt elkészíteni.  

 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester az önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló rendeletet elfogadásra ajánlja. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodás szabályairól szóló rendelet-tervezetet 14 igen szavazattal – ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül – elfogadja és megalkotja az alábbi rendeletét. 
 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
38/2005 (XII. 30.) számú rendelete 

az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló  

13/2004. (VI.10.) rendelet módosításáról 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. tv. (a továbbiakban: Ötv.) 16. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás 
alapján – figyelemmel az 1991. évi XX. tv. 138. § (1) bekezdés j) pontjára, az 1991. évi 
XXXIII. törvényre (a továbbiakban: Vtv.) és az 1992. évi XXXVIII. törvény (továbbiakban: 
Áht.) 108.§-ra, valamint az államháztartás szervezetei beszámolási és könyvvezetési 
kötelezettségének sajátosságairól szóló 249/2000. (XII. 24.) Korm. rendelet 37. § (7) 
bekezdésének előírásaira – abból a célból, hogy az önkormányzat az Ötv-ben biztosított 
tulajdonosi jogosítványait a jogszabályokkal, a célszerű vagyongazdálkodás és a piacgazdaság 
követelményeivel összhangban gyakorolja – az önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodás szabályairól az alábbi rendeletet alkotja: 
 

1 § 
 

Az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 13/2004. (VI.10.) 
rendelet (a továbbiakban: R.) 36 §-a az alábbi (4) bekezdéssel egészül ki: 



 10 

„(4) A költségvetési évről december 31-i fordulónappal készített könyvviteli mérlegben 
kimutatott eszközöket és forrásokat, tényleges mennyiségi felvétellel, két évente kell 
leltározni, tekintettel arra, hogy a tulajdon védelme megfelelően biztosított és ellenőrzött, a 
költségvetési szervek az eszközökről folyamatosan részletező nyilvántartást vezetnek 
mennyiségben és értékben. A leltározás végrehajtását leltárral kell alátámasztani.”  

2. § 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba, azzal, hogy a következő tényleges 
mennyiségi felvétellel történő leltározás fordulónapja a mérlegtételek alátámasztására 2006. 
december 31. 

 
 

4./Napirend 
 …./2005. (….) rendelet-tervezet a víz és szennyvíz díjtételeinek megállapításáról 
Előadó: Kolompár Orbán Vagyongazdálkodási Bizottság elnöke távollétében  

Béres László műszaki osztályvezető 
 

Béres László műszaki osztályvezető ismerteti: 
 
Az előterjesztésben szerepelnek a 2005. évi árak, a Halasvíz Kft. taggyűlésén az érintett 
tulajdonosok az árbevétel 5%-os díjemelését határozták meg a 2005. évi díjakhoz 
viszonyítva. Mivel 2005. évre vonatkozóan a Halasvíz Kft. által meghatározott díjak a 
lakosság részére nem kerültek megállapításra, a 6%-os díjemelés közötti különbséget az 
Önkormányzat vállalta át, amely víz ágazaton 6 millió forintot, szennyvíz ágazaton pedig 
11 millió forint plusz terhet jelentett az önkormányzatnak. A Vagyongazdálkodási 
Bizottság ülésén 10%-os emelést javasolt a 2006. évre. 10%-os emelés mellett is víz 
ágazaton 3 millió forint, szennyvíz ágazaton 9 millió forint önkormányzati támogatás válik 
szükségessé. Ha ez a 10%-os emelés kerül elfogadásra, akkor a víz és szennyvíz díjak a 
következőkben kerülnek megállapításra: 
 

- lakossági és költségvetési intézményi vízdíj:  147,- Ft/m3 + Áfa 
- vállalkozói fogyasztók vízdíja:   179,- Ft/m3 + Áfa 
- lakossági és költségvetési intézményi szennyvízdíj: 119,- Ft/m3 + Áfa 
- vállalkozói fogyasztók szennyvízdíja:   139,- Ft/m3 + Áfa 

 
Terbe Zoltán képviselő javasolja: 
 
Minden évben visszatérő probléma a vízdíjak emelése. Az előző év során egy olyan 
határozatot fogadott el a testület, melynek következtében 18 millió forint plusz teher 
jelentkezett a költségvetésben, melyet befizettünk a Halasvíz Kft. számlájára. A bizottság 
ezen javaslata az első lépés afelé, hogy ezt a terhet az önkormányzat néhány év alatt 
átruházza a lakosságra. Tavaly helyesebben jártunk volna el, ha az akkori vízdíj emelést 
fogadjuk el és szociális alapon támogattuk volna az arra rászorulókat, ezzel szemben arról 
döntöttünk, hogy mindenki kapjon egyformán támogatást, még az is aki az 
úszómedencéjébe engedte a vizet. Mindenképpen javasolnám azon rendszer kidolgozását, 
amely a rászorulók felé árkompenzációt jelentene szociális alapon. Sok embernek nagy 
gondot okoz ez a 10%-os emelés, és van olyan aki ezt észre sem veszi.  
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Udvardi Illés képviselő egyetért az előtte szólóval: 
 
Csatlakozom Terbe képviselőtársam javaslatához, hogy kategorizálni kellene és támogatni 
a lakosságot. Hiába ad a kormány 4,5%-os béremelést, ha minden ugyanúgy emelkedik és 
szintén háttérbe szorulnak a rászorulók.  
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Ezen rendszer kidolgozásával nem tudok egyetérteni, mert ebből a 10%-ból 6% az infláció 
és csak 4% lenne az emelés. Többször kértem már, hogy az egyszeri szociális támogatási 
keretet, amely 2.000.0000,-Ft kerüljön emelésre és ebből tudnánk támogatni azokat, akik 
esetleg nem tudják kifizetni ezt a vízdíjat, vagy esetleg ezt a különbözetet. Szeretném kérni 
Képviselőtársaimtól, hogy a költségvetés tárgyalásakor ezt a keretet emeljük meg.  
 
Udvardi Illés képviselő reflektál: 
 
Polgármester úr nem tartja soknak a 10%-os emelést? Ez valóban nem sok, de tessék 
figyelembe venni, hogy emelkednek a víz-gáz- villany és kommunális díjak is.  
 
Faludi Tamás polgármester hozzáteszi: 
 
Valóban minden emelkedik, de mi elsősorban a város egészéért vagyunk felelősek. Tavaly    
18 millió forinttal támogattuk a víz –és szennyvíz díjakat. Ez továbbra nem tartható, van 
amit át kell hárítanunk a lakosságra, bár ez nem lesz népszerű döntés, de a fennmaradás 
érdekében ezt meg kell tennünk.  
 
Dósai Imre képviselő elmondja: 
 
Említette Polgármester úr ezt a 18 millió forintot és ehhez nincs hozzáadva az Áfa 
kötelezettség, mellyel együtt csaknem 20 millió forintot terheltünk a város költségvetésére. 
Ön meglepődött azon, hogy a sávos támogatási rendszer kidolgozását javasolta Terbe 
képviselő úr. Tavaly vita volt erről, hogy a szociális körülményeknek megfelelően 
differenciáljuk a vízdíjemelést. Egy év állt a vezetés rendelkezésére, hogy kidolgozza ezt a 
szociális alapon való támogatási rendszert. Előrelépés ez ügyben nem történt és a 
városvezetés most a testület elé hozza a 10%-os emelést. Polgármester úr azt mondta, hogy 
nincs pénz a segélyekre, de arra van, hogy még 15 millió forintot a Halasvíz Kft.-nek 
adjunk ajándékba? Koncepcionális rendet kellene tenni a vízdíjak terén és mivel ez nem 
történt meg, így nem is tudom elfogadni az előterjesztést.  
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Dósai képviselő úr most egy olyan munkát szeretne kiadni, amely hónapokat venne 
igénybe. Meg kellene szűrni Kiskunmajsa lakosságát, hogy ki a szociálisan rászoruló, majd 
meg kellene vizsgálni, hogy valóban rászorul-e a támogatásra és azt is meg kellene 
állapítani, hogy ki melyik sávtól számít rászorulónak. Ettől sokkal egyszerűbb megoldás 
lenne az, ha megemelésre kerülne ez az egyszeri keret és aki valóban rászorul és bejön 
segítséget kérni azt támogatnánk. Ezt a 15 millió forintos támogatást nem a Halasvíz Kft-
nek adjuk ajándékba, hanem Kiskunmajsa lakosságát támogatjuk ezzel. Nem szeretnék 
visszanyúlni a múltba, de ha az előző önkormányzat olyan felelősségteljesen végezte volna 
ezt a munkát,- mint ahogy most az tőlünk elvárják,- már akkor le kellett volna tenni egy 
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olyan számítást, hogy mennyibe fog kerülni ez a szennyvízberuházás, milyen költségek 
fognak emelkedni. Már akkor el kellett volna kezdeni apránként emelni a díjakat. Sokáig 
lehet ezen vitatkozni, de a tényeken nem tudunk változtatni, a város költségvetése idén 
nem bírja el azt a terhet, hogy 18 millió forinttal támogassuk a lakosságot.  
 
Terbe Zoltán képviselő véleménye szerint: 
 
Nem hiszem, hogy túl nagy munkát igényelne kiszűrni a város lakói közül a rászorulókat, 
hiszen a szociális osztály munkatársai ezt nyilvántartják. Ezt a rendszert egy hónapon belül 
ki lehetne dolgozni a rendelkezésre álló adatbázisok alapján. Továbbra is fenntartom azt a 
javaslatomat, hogy fogadjuk el a szakbizottság javaslatát azzal a határozattal, hogy január 
végéig a szakbizottságok kidolgoznak egy szociális kompenzációs rendszert, amely 
bizonyos rászorultsági szint felett fog juttatni az embereknek támogatást a közüzemi díjak 
kifizetésének könnyítésére. Polgármester úr megjegyezte, hogy meg kellett volna határozni 
előre, hogy mennyi lesz a vízdíj a szennyvízrendszer átadása után és akkor kellett volna 
kalkulálni, hogy milyen díjakra számolhatunk majd. A szennyvízrendszert 2003. őszén 
adták át, ezért nem értem, hogy miért az előző ciklust hibáztatja Ön a rendszer 
kidolgozásának elmaradása miatt? 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Ez nem a Halasvíz Kft. felelőssége, nem a jelenlegi önkormányzat felelőssége, hiszen ha 
valamit megtervezek és tudom azt, hogy mennyi elektromos rendszerrel lesz több és 
ezeknek mennyi lesz a fogyasztása, hogy mennyivel lesz több a szennyvízterület befogadó 
képessége és mennyivel több iszap fog keletkezni és ennek milyen plusz költségei lesznek, 
ezt már a tervekben is számításokkal kellett volna igazolni. Terbe Zoltán képviselő úrnak 
volt egy javaslata ezt mindenképpen fel fogom tenni szavazásra. 
 
/Endre Sándor országgyűlési képviselő elment./ 
 
Farkas Zoltán képviselő véleményét az alábbiakban mondja el: 
 
Tavaly is nagy vita volt a vízdíjemelésről és akkor is elhangozott olyan javaslat, amely 
sávos módon tett volna különbséget a fizetési kötelezettségek között. Volt olyan javaslat is, 
hogy megemeli általában a víz- és szennyvízdíjakat és azon kompenzálja majd a 
rászorulókat. Erre lett volna egy év, de az illetékesek nem dolgozták ki ezt a rendszert. A 
tavalyi vitában is elhangzott az, hogy a környező településeken örülnének annak, ha a 
miénket megközelítő támogatást kapnának a vízdíjaknál. Országosan sokkal magasabb a 
víz- és csatornadíj, mint itt Kiskunmajsán. Most azt látom, hogy a város 15.300.000,-Ft-tal 
támogatja általában a víz – és csatornadíjakat, melynek egy része valóban rászorulókhoz 
megy, de a város több millió forintot fordít arra, hogy közepes –vagy tehetős anyagi 
helyzettel rendelkezőket is támogat. Több millió forintos támogatást adunk és közben 
intézmény összevonásokról beszélünk, tehát ennek már szerepelnie kellene a 
koncepcióban.  
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Kb. 5,-Ft/m3 megy a vita. Ha most azt mondja az önkormányzat, hogy minden támogatást 
megvon és még azt a 12 millió forintot is ráterheli a lakosságra és lenne egy 25-30%-os 
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díjemelés, akkor abban a pillanatban azt mondom, hogy foglalkozzunk ezzel a 
kompenzációs rendszer kidolgozásával.  
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző beszédében kifejti: 
 
Minden képviselő tudja, hogy a vízdíjakat nem lehet a jövedelmi helyzetnek megfelelően 
megállapítani. A vízdíj adott, a kenyér sem olcsóbb a szegény embernek. Nemsokára el 
kell fogadni a város költségvetését, és nem mindegy, hogy milyen tétellel fog szerepelni a 
fogyasztóktól átvállalt vízdíj megtérítése. Ha az önkormányzat úgy érzi, hogy a szegény 
embereknek segíteni kell, akkor elsődleges megoldásnak azt tartom, hogy emeljük meg az 
egyszeri segély keretet. Mindannyian tudjuk, hogy különböző módon jutnak jövedelemhez 
az emberek. Néhány papíron sokkal kevesebb jövedelemmel rendelkeznek, mint ahogy az 
életszínvonaluk mutatja. Ha a segélyezési rendszerünket így alakítjuk ki, ahogy azt a 
papíron bemutatják, akkor azok a rétegek is kérhetnek joggal támogatást akik csak papíron 
látszanak rászorulónak.  
 
 
Faludi Tamás polgármester hozzáteszi: 
 
A rászorultság elbírálását mindig környezettanulmány előzi meg.  
 
Dósai Imre képviselő mondja: 
 
A jelenlegi szociális alapon történő elbírálási rendszerünk is egy jövedelemigazoláson 
alapszik. Nem kell új rendszert kialakítani, a villamos áram árának megállapításánál sem a 
fizetést veszi alapul a kormány, hanem azt, hogy ki mennyi villanyt fogyaszt. Egy ilyen 
rendszert kellett volna kidolgozni, ehhez csak egy hozzá értő szakember kell. 
 
Faludi Tamás polgármester válaszol: 
 
A rendkívüli segély nincs jövedelemviszonyhoz kötve, itt nincs az, hogy túllépi-e a 
megengedett összeget 100 Ft-tal az illető. Minden esetben kérem a kollégákat a 
környezettanulmányra és így a valóban rászorulókon tudunk segíteni.  
 
Dr. Tárai Éva képviselő kéri: 
 
Kérem, hogy zárjuk le a vitát, mert ez már nem visz előre.  
 
Udvardi Illés képviselő nem ért egyet: 
 
Nem tudom elfogadni a Jegyző úr magyarázatát. Támogatni kell a szegényeket és be kell 
iktatni egy ilyen rendszert. Bele kell gondolni, hogy élnek emberek segélyből, 25.000,-Ft-
os nyugdíjból és élnek 200.000,- forintos fizetésből.  
 
Faludi Tamás polgármester megbízza az Egészségügyi, Szociális Bizottságot, hogy a 
támogatási rendszert 2006. január 31-ig kidolgozni szíveskedjen. Kéri, a képviselőket aki 
egyetért ezzel a javaslattal kéztartással szavazzon. 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő –testülete a víz és szennyvíz díjtételeinek 
megállapításáról szóló előterjesztés kiegészítését 10 igen szavazat – ellenszavazat nélkül, 4 fő 
tartózkodás mellett – elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
 
346/2005. sz. határozat 
Víz és szennyvíz díjtételeinek megállapítása 
 

H a t á r o z at 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza az 
Egészségügyi, Szociális Bizottságot, hogy a vízdíj emelés kapcsán dolgozzon ki 
egy javaslatot a szociális alapon rászorulók támogatására. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2006. március 31. 

 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester a szennyvíz 
díjtételeinek megállapításáról szóló rendelet-tervezetet szavazásra ajánlja. Kéri, aki 
egyetért a rendelet-tervezettel kéztartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a víz és szennyvíz díjtételeinek 
megállapításáról szóló rendelet-tervezetet 10 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül,               
4 tartózkodás mellett – elfogadja és megalkotja az alábbi rendeletét. 

 
KISKUNMAJSA VÁROS ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISEL Ő TESTÜLETÉNEK  

 
39./2005.  (XII. 30.) számú rendelete 

 
A víz és szennyvíz díjtételeinek megállapításáról 

 
Az árak megállapításáról szóló 1990. évi LXXXVII. törvényben, valamint a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16 §-ában kapott felhatalmazás alapján 
Kiskunmajsa város Önkormányzata a víz és szennyvíz díjtételek megállapítására az alábbi 
rendeletet alkotja: 
 
 

1. § 
 
 

Az önkormányzati tulajdonú vízműből szolgáltatott ivóvíz, valamint önkormányzati tulajdonú 
szennyvíz elvezető és tisztítómű igénybevételének díjai köbméterenként az alábbiak: 
 
 - lakossági és költségvetési intézményi vízdíj:   147,- Ft/m3 + ÁFA 
 - vállalkozói fogyasztók vízdíja     179,- Ft/m3 + ÁFA 
 - lakossági és költségvetési intézményi szennyvízdíj  119,- Ft/m3 + ÁFA 
 - vállalkozói fogyasztók szennyvízdíja:    139,- Ft/m3 + ÁFA 
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2. § 
 
Ezen rendelet 2006. január 1-jén lép hatályba, és ezzel egyidejűleg hatályát veszti a víz- és 
szennyvíz díjtételeinek megállapításáról szóló 43/2004. (XII.23.) Ktr.. 
 
/Egy képviselő kiment a teremből./ 
 
5./Napirend 

Vagyongazdálkodási Bizottság előterjesztései  
Előadó: Kolompár Orbán bizottsági elnök távollétében 

Béres László műszaki osztályvezető 
 
/Írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 

 
a, A Kiskunmajsa 0329/66. hrsz. és Kiskunmajsa 0329/69. hrsz. alatti ingatlanok 

értékesítése tárgyában beadott kérelmek 
 
 
Béres László műszaki osztályvezető ismerteti: 
 
Kérelmezők vételi ajánlatot nyújtottak be a kiskunmajsai 0329/77 hrsz-ú ingatlanból                 
kb. 1600 m2.területrész, valamint a kiskunmajsai 0329/78 hrsz-ú ingatlanból kb.2400 m2 
területrész megvásárlására. Vételi ajánlatuk 250-300.-Ft/m2 + ÁFA összegre szól. Az 
értékbecslés szerint az ingatlanok értéke 350.-FT/m2+ÁFA. 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester az Majsa Léc Kft. 
és a Majsa Holz Kft. vételi ajánlatáról szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja. Kéri, aki 
egyetért az előterjesztésben foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Majsa Léc Kft. és a Majsa Holz 
Kft. vételi ajánlatáról szóló előterjesztést 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül,                       
1 tartózkodás mellett – elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
 
 
347/2005. sz. határozat 
Majsa Léc Kft. és a Majsa Holz Kft. vételi ajánlata 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzata Képviselő-testülete értékesíti 
 

1. Majsa Léc Kft. részére a kiskunmajsai 0329/78 hrszú ingatlanból kb. 2400 m2 
területrészt a kiméretés után 350.-Ft/m2+ÁFA vételáron. 

2. Majsa Holz Kft. részére a kiskunmajsai 0329/77 hrszú ingatlanból kb. 1600 m2 
területrészt a kiméretés után 350.-Ft/m2+ÁFA vételáron. 
 
A kiméretéssel és a szerződések megkötésével kapcsolatos költségek vevőket 
terhelik. 
Felhatalmazza a polgármestert az adásvételi szerződések aláírására. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester  
Határid ő: 2006. április 30. 
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b, Molnár Viktor vételi ajánlata  
 
Béres László műszaki osztályvezető ismerteti: 
 
Kérelmező vételi ajánlatot tett a kiskunmajsai 7407 hrsz-ú 827 m2 kert művelési ágú ingatlan 
megvásárlására. Ajánlatában vételárat nem jelölt meg. Az értékbecslés szerint az ingatlan 
értéke 17.000.-Ft. A Bizottság 20.000.-Ft vételáron történő értékesítést javasolja. 
 
Dósai Imre képviselő kérdezi: 
 
A Vagyongazdálkodási bizottság előterjesztései mellett eddig mindig volt térkép, mely 
alapján a képviselő tudta, hogy mely területről van szó. Itt csak a kérelem szerepel, merre 
van ez a terület? 
 
Béres László műszaki osztályvezető válaszol: 
 
Zárt kertben van, a csengelei út és a Marisi út között, a csengelei úttól kb. 1,5 km-re. A 
kérelmezőnek e terület mellett van földje ezért szeretné megvásárolni ezt a területet. 
 
Egyéb hozzászólás nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester elfogadásra ajánlja a 
Molnár Viktor vételi ajánlatáról szóló előterjesztést. Kéri, aki egyetért az előterjesztésben 
foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Molnár Viktor vételi ajánlatáról 
szóló előterjesztést 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett- elfogadja 
– és meghozza az alábbi határozatát. 
 
 
 
348/2005. sz. határozat 
Molnár Viktor vételi kérelme  
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzata Képviselő-testülete értékesíti Molnár Viktor  
Kiskunmajsa Széchenyi u. 87. szám alatti lakos részére a kiskunmajsai 7407 hrszú, 
827 m2 területű ingatlant 20.000.-Ft vételárért. 
 
A szerződés megkötésével kapcsolatos költségek vevőt terheli. 
Felhatalmazza a Polgármestert az adásvételi szerződések aláírására. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester  
Határid ő: 2006. április 30. 

 
/Egy képviselő visszajött./ 
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C, Czifrikné Pimbor Barbara kérelme 
 

Faludi Tamás polgármester  ismerteti: 
 
Tartós földhasználatba adott földekről szóló előterjesztésről van szó. Ezen ügyek 
lebonyolításával Jegyző úr van megbízva. A határozati javaslat A, és B, pontból áll, jegyző 
úr véleménye szerint a b, pont lenne az önkormányzat számára kedvezőbb.  
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző mondja: 
 

A B, variációt javaslom elfogadni, mert itt nem kell senkinek semmit tenni, a jogszabály 
erejénél fogva 60 napon belül rendezi a tartós földhasználatot. 

 
Kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester az előterjesztés B, 
variációját elfogadásra ajánlja, kéri aki egyetért az előterjesztésben foglaltakkal 
kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Czifrikné Pimbor Barbara 
kérelméről szóló előterjesztés B, variációját 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül – elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
 
349/2005. sz. határozat 
Czifrikné Pimbor Barbara kérelme 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi, hogy tartós 
földhasználatra vonatkozó szabályokat a 2005. évi CXXII tv. 53. § (5) bekezdése  
rendezi. 
 
Határid ő: 2006.  január 31. 
Felelős: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 

 
/Egy képviselő kiment a teremből./ 
 
 
D, Rádi Antalné kérelme 

Faludi Tamás polgármester ismerteti: 
 
Rádi Antalné Kiskunmajsa, Őr u. 51. szám alatti lakos, azzal az ajánlattal fordult az 
önkormányzathoz, hogy a Kiskunmajsa, Bem u. 5. szám alatti  ingatlan 45/180-ad tulajdoni 
hányadát felajánlja az Önkormányzat javára.  
 

Kérdés, észrevétel nem érkezett, így a Polgármester a Rádi Antalné kérelméről szóló 
előterjesztést elfogadásra ajánlja. Kéri, aki egyetért az előterjesztésben foglaltakkal 
kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rádi Antalné kérelméről szóló 
előterjesztést 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja és 
meghozza az alábbi határozatát. 
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350/2005. sz. határozat 
Rádi Antalné kérelme 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja és megköszöni 
Rádi Antalné Kiskunmajsa, Őr u. 51. szám alatti lakos  ajándékozási szándékát  a 
kiskunmajsai 2164 hrszú, Kiskunmajsa, Bem u. 5. szám alatti ingatlan 45/180-ad 
tulajdoni hányadára vonatkozóan. 
 
Felhatalmazza a Polgármestert az ajándékozási szerződés aláírására. 
 
Határid ő: 2006. január 31. 
Felelős: Faludi Tamás polgármester  

 
 
 
E, Molnár Dezső ingatlan értékesítési ajánlata 

 
Faludi Tamás polgármester ismerteti: 
 
Molnár Dezső az ipari park részét képező kiskunmajsai 0348/8 hrszú , 3 ha 4812  m2 ingatlan 
1/12-ed tulajdoni hányadát ajánlotta fel az önkormányzatnak megvételre. Az ingatlan     
11/12-ed része az önkormányzat tulajdonában van. 
 
Mind a Vagyongazdálkodási Bizottság, mind a Költségvetési Bizottság megtárgyalta az 
ajánlatot és javasolja az 50 Ft/m2 vételáron történő vételt. 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, Faludi Tamás polgármester elfogadásra ajánlja a 
Molnár Dezső ingatlan értékesítési ajánlatáról szóló előterjesztést. Kéri, aki egyetért az 
előterjesztésben foglaltakkal kéztartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Molnár Dezső ingatlan 
értékesítési ajánlatáról szóló előterjesztést 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül – elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
 
 
351/2005. sz. határozat 
Molnár Dezső ingatlan értékesítési ajánlata 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzata Képviselő-testülete megvásárolja Molnár Dezső 
Kiskunmajsa Szent László u. 5. szám alatti lakos tulajdonában lévő  kiskunmajsai 
0348/8 hrszú ingatlan 1/12-ed tulajdoni hányadát 50.-Ft/m2 vételárért. 
 
Felhatalmazza a Polgármestert a szerződés aláírására. 
 
Határid ő: 2006. január 31. 
Felelős: Faludi Tamás polgármester  
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6./ Napirend 

Egészségügyi, Szociális Bizottság előterjesztései 
Előadó: Udvardi Illés bizottsági elnök 

 
/Írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 

 
 
a, Dr. Miskéri János háziorvos kérelme 

 
Udvardi Illés bizottsági elnök ismerteti: 
 
Dr. Miskéri János háziorvos kérelemmel fordult az Önkormányzathoz, melyben anyagi 
támogatást kért a Bodogláron működő orvosi rendelőben üzemelő kézi gyógyszertár 
engedélyeztetési eljárásának megvalósításához. A bodoglári orvosi rendelőben működik 
kézi gyógyszertár, melyet az akkori Népjóléti Minisztérium engedélyezett. Időközben 
hatálybalépő jogszabályi változás következtében a Bács-Kiskun Megyei Állami 
Népegészségügyi és Tisztiorvosi Szolgálattól is szükséges engedélyt beszerezni a további 
működtetéshez. Az ÁNTSZ hivatalos levelében tájékoztatta a kérelmező háziorvost, hogy 
49.000,-Ft igazgatási jellegű szolgáltatási díjat kell fizetnie az eljárás kérelmezésével 
egyidejűleg. Tekintettel arra, hogy a bodoglári lakosoknak már évek óta ez a szolgáltatás 
segítséget nyújt a gyorsabb gyógyszerbeszerzéshez a szakbizottság javasolja a kérelemben 
előterjesztett 40.000,-Ft összegű támogatás nyújtását.  
 
Kérem Képviselőtársaimat, járuljanak hozzá ezen összeg biztosításához, mert annak idején, 
amikor a bodoglári orvosi rendelő felújításra került Dr. Miskéri János 100.000,-forinttal 
támogatta ezt a célt. 
 
Serbán György költségvetési bizottsági elnök mondja: 
 
Bizottságunk egyetért a szakbizottság javaslatával, s biztosítja a 40.000,-Ft egyösszegű 
támogatást. 

 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester a Dr. Miskéri 
János háziorvos kérelméről szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja. Kéri, aki egyetért az 
előterjesztésben foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dr. Miskéri János háziorvos 
kérelméről szóló előterjesztést 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
 
352/2005. sz. határozat 
Dr. Miskéri János háziorvos kérelme 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 40.000,-Ft egyösszegű 
támogatásban részesíti a Mediszana Bt.-t, melyet a szolgáltató által  Bodogláron 
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működő kézi gyógyszertár engedélyeztetési eljárásának igazgatási illetékéhez 
nyújt. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. december 31 

 
B, „Barátság” Egyesített Szociális Intézmény kérelmei 
 

Udvari Illés bizottsági elnök ismerteti: 
 
Az intézmény vezetője az intézményi alapellátás körébe tartozó házi segítségnyújtásban 
dolgozó négy fő tiszteletdíjas házi gondozónő díjazásának emelését kérte. A szakbizottság 
javasolja a tiszteletdíj megemelését 6.000,-Ft/fő/hó összegre 2006. január 01-jétől.  
 
Serbán György költségvetési bizottság elnöke elmondja: 
 
A Költségvetési Bizottság támogatja a szakbizottság javaslatát, mely szerint 2006. január  
1-től a tiszteletdíjak 2.300.-Ft/fő/hó összeggel emelkednének, s ez 101.200.-Ft-tal emeli 
meg az intézmény 2006. évi költségvetési szintjét. 
 
Kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester a „Barátság” Egyesített 
Szociális Intézmény kérelméről szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja, kéri aki egyetért az 
előterjesztésben foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Barátság” Egyesített Szociális 
Intézmény kérelméről szóló előterjesztést 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül – elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
 
353/2005. sz. határozat 

„Barátság” 
Egyesített Szociális 
Intézmény kérelme 

 
H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Barátság” Egyesített 
Szociális Intézményben egyetért azzal ,hogy 2006. január 01 napjától 6.000,-
Ft/fő/hó a tiszteletdíjas házi-gondozók díjazása, ennek folyósítását ezen időponttól 
engedélyezi. E fedezetet a 2006. évi költségvetésben kell tervezni. 
 
Felelős: Faludi Tamás, polgármester, értesítésre 

  Dr. Csávolszki László jegyző, költségvetésben való tervezésre 
 

Határid ő: 2005. december 31. értesítésre 
                                    2006. január 15. tervezésre 
/Egy képviselő visszajött./ 
 

Udvardi Illés bizottsági elnök folytatja: 
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Az intézmény vezetője kérte továbbá a gazdaságvezető helyettesének tandíjához való 
hozzájárulás biztosítását. A dolgozó a Tomori Pál Főiskola Gazdálkodási szakán második 
féléves hallgató, az iskola 8 féléves. A dolgozó 23 éve dolgozik a közszolgálatban, az 
intézménynél pedig 16 éve. A kérelem már többször került a bizottság elé, de mai napig 
csak halogattuk ennek elfogadását. A szakbizottság a kérelmet megvizsgálta és javasolja a 
tandíj 50%-os mértékű támogatását. 
 
Serbán György költségvetési bizottsági elnök mondja: 
 
Bizottságunk a szakbizottság ezen csökkentett mértékű támogatási javaslatát sem 
támogatta. 
 

Kertész Farkas Zsuzsanna képviselő mondja: 
 
Az Önkormányzat 304/2005. sz. határozatában kimondja, hogy azon dolgozó 
továbbtanulását támogatja az önkormányzat, aki az első diploma megszerzését szeretné 
megvalósítani és munkájának elvégzéséhez szükséges, illetve feltétel, hogy minimum 5 
éves munkaviszonnyal rendelkezzen. A bizottsága döntése ellentmond ezzel a döntéssel. 
 
Udvardi Illés bizottsági elnök reflektál: 
 
Ez a kérelem már 2004-ben is volt a testület előtt, de akkor sem született érdemi döntés az 
ügyben. Mindig csak halogatva van, ezért is támogatta most a bizottságunk. Nem tartom 
igazságosnak a költségvetési bizottság döntését, mert sok intézményünknél részesültek 
támogatásban a dolgozók - ilyen volt a nyelvpótlék is – ilyenkor a képviselőtestületnek el 
kellene dönteni, hogy vagy mindig ad, és támogat, vagy soha. 
 
Faludi Tamás polgármester egyetért: 
 
Egyetértek Képviselőtársammal, az Önkormányzatnak egyenlően kell kezelni mindenkit. 
Ebben az évben azonban senki nem kapott az önkormányzattól támogatást, ha kapott, 
akkor azt az intézmény a saját továbbképzési keretéből oldotta meg. Egyetértek Kertész 
Farkas Zsuzsanna képviselővel is, de ez a tanulmányi koncepció 2006-tól lép életbe. 
Javaslom, hogy a 2006-os költségvetés tárgyalásakor ez újra kerüljön napirendre. 
 
Kertész Farkas Zsuzsanna képviselő megjegyzi: 
 
Egyetértek azzal, hogy ez az előterjesztés kerüljön le napirendről. Szeretném megjegyezni, 
hogy egyetlen egy pótlék sem önállóan adható volt, ezt törvény írja elő. A költségvetési 
bizottság egyébként azért nem támogatta a kérelmet, mert ebből az intézményből már            
6 dolgozó továbbtanulását támogatja az önkormányzat. Nem beszélek az oktatás ellen, de 
az önkormányzat hozott egy határozatot, melyet be kell tartani. 
 
 

 
Faludi Tamás polgármester kéri: 
 
Ezt a 2006-os költségvetésbe mindenképpen be kell tervezni. Kérem, hogy ez a kérelem 
most ne legyen elutasítva, hanem kerüljön le napirendről és a 2006-os költségvetésbe 
mindenképpen kerüljön betervezésre. 
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Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester szavazásra 
ajánlja, hogy a Barátság Egyesített Szociális Intézmény kérelme kerüljön le napirendről és 
a 2006-os költségvetésbe kerüljön betervezésre ezen kérelem. 
 

/14 igen szavazat/ 
 
 
 

c, Pályázat benyújtása az Országos Alapellátási Intézethez 
 

Udvardi Illés bizottsági elnök ismerteti: 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2005. július 27-i ülésén a 
218/2005. számú határozatában döntött arról, hogy a megüresedett körzet orvosi 
álláshelyének betöltésére pályázatot ír ki, melyet az Egészségügyi Közlönyben jelentett 
meg. Időközben jogszabályi rendelkezés lehetővé tette, hogy az Országos Alapellátási 
Intézet (OALI) alkalmazásában álló, a háziorvosi képzésre jelentkezett orvosokat olyan 
települések részére kiközvetítsék, ahol egy éve betöltetlen háziorvosi álláshely van. Az 
OALI pályázatot írt ki a fent említett önkormányzatok részére azon célból, hogy ehhez a 
programhoz csatlakozhassanak. A szakbizottság a pályázati lehetőségről tájékozódott és 
javasolja a pályázat benyújtását az OALI felé, így az alábbi határozati javaslatot terjesztem 
a Képviselő-testület elé elfogadásra: 
 
 
Dósai Imre képviselő mondja: 
 
Ez a pályázati lehetőség a lakosok számára azt jelenti, hogy legalább még fél évig nem lesz 
a körzetnek állandó orvosa. A körzet kártyaszáma folyamatosan csökken. Ha az 
önkormányzatnak fontos lett volna, hogy ennek a körzetnek orvost találjon, akkor az lett 
volna a megfelelő eljárás, hogy az itt tevékenykedő orvost visszavette volna önkormányzati 
alkalmazásba és úgy, akár egy évre orvost alkalmazott volna. Ez a pályázati kiírás is 
önkormányzat által működtetett praxisról szól, nem vállalkozói minősítésről.  

 
 

Faludi Tamás polgármester kérdezi: 
 
Ki lett volna azaz orvos akit fel kellett volna venni? 
 
Dósai Imre képviselő válaszol: 
 
A pályázatra volt két jelentkező, az egyikük megfelelt a pályázati feltéteknek. Őt kellett 
volna alkalmazni egy évre. 
 
Mózer Gyula alpolgármester közli: 
 
Valóban sokakat érintő kérdésről van szó, azt nem tudom, hogy Dósai képviselő úr hol 
olvasta azt, hogy ha beadjuk a pályázatot akkor még fél évet kell várni arra, hogy orvost 
kapjon Kiskunmajsa. Az adott körzet háziorvosa 2005. február 15-étől betegszabadságon 
volt és a körzet ellátása ettől kezdve helyettesítéssel történt. Mindenki keresett orvost, de 
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nagyon szigorú feltételeknek kell megfelelni ahhoz, hogy az ÁNTSZ-től működési 
engedélyt kaphasson a jelentkező, valamint ez egy kisváros és akik jelentkeztek mind 
kevésnek találták az általunk nyújtandó lehetőségeket. Ez a pályázat egy új lehetőség, mert 
nem régen változott a jogszabályi előírás, hogy nemcsak háziorvosi vizsgával rendelkező 
orvosok tölthetnek be háziorvosi állást, hanem egyéb különböző szakmai segítség alatt álló 
orvosok is a helyettesítésben részt vehetnek. Bízom abban, hogy ez a pályázat segíteni fog 
ebben, akár egy hónap múlva is. 
 
 
Dósai Imre képviselő reflektál: 
 
Aggodalommal fogadom azt, amit Ön elmondott, hiszen itt azt olvasom, hogy a pályázat 
akkor érvényes, ha egy évig betöltetlen háziorvosi álláshely van. A körzet orvosa 2005. 
július 27-én adta vissza a praxisát, ez az álláshely akkortól számít betöltetlennek.  
 
 
Mózer Gyula alpolgármester ismerteti: 
 
Minden képviselőtársamnak adok felvilágosítást a pályázatról, ne itt kelljen ezt 
elmondanom, mert az Ön által felvetett kérdés a pályázat szempontjából már teljesen le van 
tisztázva. Ez egyébként már a bizottsági ülésen is felvetődött és akkor is elmondtam.  
 
 
Faludi Tamás polgármester a vitát lezárva a következőket mondja el: 
 
Ez az utolsó lépés ahhoz, hogy a lehető legrövidebb időn belül orvost találjunk. Érdeklődők 
voltak, de nem tetszett nekik a lehetőség, eddig jobb helyeken ügyeltek, több pénzért. 
Kiskunmajsa Város Önkormányzata már kétszer írt ki az orvosi álláshely betöltésére 
pályázatot, ez is elegendő feltétel az OALI-hoz benyújtandó pályázathoz. Képviselő úr azt 
mondta, hogy a jelentkező orvossal köthettünk volna szerződést, de a bizottság nem 
javasolta ezt. A Kun-Majsa újságban is megjelent egy cikk Fogl András képviselő úr 
tollából, aki azt ecsetelte, hogy a város vezetése semmit nem tett az orvosi álláshely 
betöltése érdekében. Alpolgármester úr válaszolt is erre a cikkre és én is szeretném ezt a 
vádat visszautasítani, hiszen szeptember közepe óta tárgyalunk Hajnal Ferenc professzor 
úrral. Ehhez senki segítsége nem kellett és neki köszönhetően többen is jelentkeztek. 
Bármely képviselőtársamnak problémája van a háziorvosi rendszerrel azt kérem jelezze, 
mert ennek az Önkormányzatnak még van bő egy éve az alatt sok mindent meg lehet 
reformálni. Szeretném Fogl képviselő urat megkérni, hogy amivel nincs megelégedve azt 
tessék az Egészségügyi, Szociális bizottság elé terjeszteni és próbálunk ezen segíteni. A 
határozati javaslat elfogadásával megnyílik egy nagy lehetőség, hogy orvost tudjunk találni. 
Kérem a körzet betegeit, hogy ne vigyék el a TB kártyájukat más orvoshoz, mert ha a 
körzet kártyaszáma csökken a Társadalom Biztosító megszünteti a körzetet.  
 
 
 
Udvardi Illés bizottsági elnök mondja: 
 
Mindent megtettünk annak érdekében, hogy orvost találjunk Kiskunmajsára.  
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Dósai Imre képviselő hozzáteszi: 
 
Kételyeim azért fogalmazódtak meg, mert ahogy telik az idő egyre kevesebb orvos lesz 
hajlandó elvállalni a fogyatkozó kártyaszámú körzetet, mert a kártyaszám már így is a 
kritikus határon van.  
 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester szavazásra ajánlja 
a Pályázat benyújtása az Országos Alapellátási Intézethez szóló előterjesztést. Kéri, aki 
egyetért az előterjesztésben foglaltakkal kéztartással szavazzon.  

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Pályázat benyújtása az 
Országos Alapellátási Intézethez –ről szóló előterjesztést 14 igen szavazattal – ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
 
354/2005. sz. határozat 
Pályázat benyújtása az Országos Alapellátási Intézethez 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot nyújt be az 
Országos Alapellátási Intézet által kiírt „tartósan betöltetlen háziorvosi praxisok 
helyettesítéssel történő ellátásra” elnevezésű pályázatra. 
 
Felelős: Mózer Gyula alpolgármester, 
Határid ő: 2005. december 27, pályázati anyag megküldésére 

 
D, Előirányzat átcsoportosítása 

 
Udvardi Illés bizottsági elnök ismerteti: 

 
A szakbizottság megvizsgálta és indokoltnak tartja a Társadalom és szociálpolitikai 
juttatásokon belül történő belső átcsoportosítást. Az idősek karácsonyi csomagja 
előirányzatot 110.500,-Ft, valamint a közgyógyellátási igazolvány előirányzatot 300.000,-
Ft összeggel szükséges megemelni. Az előirányzat módosítás fedezete a szociálisan 
rászorultak egészségügyi hozzájárulása keretösszeg, melyről összesen 410.500,-Ft kerülne 
átcsoportosításra, mely a költségvetésről szóló helyi rendeletbe épül be. 
 
A 2005. évi tervezés kapcsán 360 fő részre került megtervezésre a méltányossági alapon 
kiállítandó közgyógyellátási igazolvány ezzel szemben jelenleg 15 fővel több személy volt 
jogosult a támogatásra, mely indokolttá teszi az előirányzat átcsoportosítást. 
 
Serbán György költségvetési bizottsági elnök mondja: 
 
Bizottságunk támogatja a szakbizottság előterjesztését. 
 
Dósai Imre képviselő kérdezi: 
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Jegyző úrtól szeretném megkérdezni, hogy a karácsonyi csomag közbeszerzési eljárás 
útján lett lebonyolítva, konkrét összegért és most milyen plusz költség merült fel?  
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző válaszol: 
 
Az előbbiekben Udvardi képviselő úr javasolta, hogy csoportosítsuk át az előirányzatokat. 
A karácsonyi csomagra szánt előirányzatot azért kell átcsoportosítani, mert pontosan nem 
tudtuk, hogy hány csomagot kell szétosztani, illetve a közbeszerzési eljárás díját sem.  
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester elfogadásra 
ajánlja az előirányzat átcsoportosításáról szóló előterjesztést. Kéri, aki egyetért az 
előterjesztésben foglaltakkal kéztartással szavazzon. 
 

/14 igen szavazat/ 
 
7./ Napirend 

Polgármester előterjesztései 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 
 
/Írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 
 

a, A Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának 
     módosítása 
 

Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző ismerteti: 
 
A Társulási Megállapodást a négy település Képviselő-testülete által közösen elfogadott 
módon lehet változtatni. A Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás Tanács a 2005. 
december 15-én tartott rendkívüli ülésén a társulási megállapodás módosításáról döntött. A 
többcélú kistérségi társulások által ellátott egyes közszolgáltatások normatív működési 
támogatásáról szóló 5/2005.(I.19.) Korm. rendelet vonatkozó szabályai értelmében, ha a 
szociális intézményi és alapszolgáltatási feladatellátást a Társulás mint intézményfenntartó 
a feladatot vállaló valamennyi önkormányzatra kiterjedően biztosítja, úgy jelentős plusz 
normatív működési támogatáshoz jut. Ez azt jelentené, hogy a Szociális Intézmény 
feladatkörébe tartozó tanyagondnoki szolgálat és a szociális étkeztetés feladatköre 
átkerülne a Városgazdálkodási Intézményhez, a többi feladatkört pedig nem az 
Önkormányzat látná el, hanem a Többcélú Kistérségi Társulás. Ennek megfelelően három 
helyen történt módosítás a Társulási Megállapodásban. A Megállapodás 6. oldalán szerepel 
az első módosítás, a következő a 7. oldalon található, mely szerint a „társulás tagjai a 
szociális intézményi ellátást a társulás által létrehozott intézménye, illetve tagjai által 
fenntartott intézménye útján látja el – ez az előbbi pontnak megfelelő igazítás. A harmadik 
módosítás a 11. oldalon a 3. pontot érinti, mely szerint a tagönkormányzatok vállalják, 
hogy a társulás által ellátott közszolgáltatások normatív működési támogatást – szükség 
esetén a szolgáltatás biztosítása érdekében saját bevételből – a többcélú társulásnak 
kiegészíti az általuk igénybe vett ellátás arányában. Ez azt jelenti, ha a kiskunmajsai 
Szociális Otthonba behoznak Szankról és Kömpöcről például 10-10 embert és a felemelt 
normatív támogatás mellett is ezt ki kell egészíteni valamennyivel, akkor a környező 
települések a beszállított emberek után ezt az összeget megtérítik. Amennyiben ezt mind a 
négy település önkormányzata ezt a Megállapodás módosítást elfogadja, akkor a Szociális 
Intézmény akár 20 millió forinttal több normatív támogatást is kaphat.  
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Terbe Zoltán képviselő kérdezi: 
 

Szank Önkormányzata miért nem vesz részt ebben a társulási munkában, miért nem 
csatlakozott a másik három településhez? Ha a Társulás átveszi az Önkormányzattól a 
Szociális Otthon üzemeltetését, akkor melyik intézményünket kell átalakítani ahhoz, 
hogy az átruházott feladatokat el tudja látni, illetve ehhez szükséges-e módosítani az 
alapító okiratát és a működési szabályzatát? Megkaptuk Jegyző úrtól a tájékoztatást arról, 
hogy a felmerülő többletköltségeket az érintett települések a Társulás rendelkezésére 
bocsátják. Történt-e kalkuláció erre, hogy mekkora többletköltséggel jár majd ez? 

 
Faludi Tamás polgármester válaszol: 
 
Az Ön főbb kérdései a jövő heti rendkívüli ülés anyaga lesz. Kalkulációt nem is tudtunk 
készíteni, mert nem tudjuk még, hogy hány főt várhatunk a környező településekről. Szank 
egyenlőre nem csatlakozott, mert neki nem szociális otthona van, hanem gondozási 
központja és ahhoz, hogy ezt be tudja hozni a Társulásba, ahhoz ezt a központot teljesen át 
kellene alakítani, szét kellene bontani és ezt egyenlőre Szank nem akarja felvállalni. 
Kiskunmajsán ezt az „új” Szociális Intézményt 2006. január 31-ig létre kell hozni, mert 
akkor 2006. január 01-jétől igényelhetjük ezt a plusz normatívát, mely 25.000.000,- Ft-ot is 
jelenthet. 
 
Egyéb kérdés, hozzászólás nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja a Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának 
módosításáról szóló előterjesztést. Kéri, aki egyetért az előterjesztésben foglaltakkal 
kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsai Többcélú 
Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának módosításáról szóló előterjesztést 14 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja és meghozza az alábbi 
határozatát. 
 
355/2005. sz. határozat 
Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás  

Társulási 
Megállapodásának 
módosítása 

 
H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsai 
Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodását az előterjesztés melléklete 
szerinti tartalommal minősített többséggel, egységes szerkezetben elfogadja.  
Megbízza a polgármestert a megállapodás aláírásával.  
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. december 23.  
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/Egy képviselő kiment a teremből./ 
 
 
 
 
 
 
b) A Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás Tanácsában végzett munkáról 

szóló beszámoló kiegészítése 
 

Faludi Tamás polgármester a következőket mondja: 
 
Az előző önkormányzati ülésre a képviselőtársaim asztalára tettem a társulással 
kapcsolatos Terbe képviselő úr által kért anyagot, most az ezzel kapcsolatos 
kiegészítés is elkészült. A kedves városlakók is tájékoztatásra kerülnek egy rövidített 
formában az ünnepek után az Új Kun-Majsa újságban. 
 
Terbe Zoltán képviselő mondja: 
 
Ez a beszámoló annyiban különbözik az előző beszámolótól, hogy tételesen sorolja fel 
azokat az eszközbeszerzéseket, melyeket a másik beszámoló egy olvasatban leírt. Így 
most már tudjuk melyik település pontosan mit kapott. Több kérdés felmerült a 
beszámolóval kapcsolatban – nagyon fontos ez a beszámoló – mivel egyre több pénz 
kerül a kistérségi társulás kezelésébe – ez nem mindegy hogyan kerül hasznosításra. 
 
A beszámolóból kiderült Kiskunmajsa és Csólyospálos csak eszközbeszerzésre kapott 
plusz támogatást. Szank Önkormányzata közel 6-7 millió forintot kapott működési 
jellegű támogatásra, míg Kömpöc község 60.000,- Ft-ot e célra.  Nem vitatom szükség 
van megfelelő számú számítógépre és technikai fejlesztésre Kiskunmajsának és 
Csólyospálosnak, de mi az oka, hogy városunknak nem sikerült működési célú 
támogatást szereznie ebből a csomagból? 
 
A másik kérdésem amiről a beszámoló sem ejtett szót, a munkaszervezet, amely végzi 
feladatait a többcélú kistérségi társulásnak, milyen összetételű, milyen 
szakemberekből áll. A kistérségi társulás alkalmazásában milyen munkát végez?  
Továbbra sem kaptam tájékoztatást arról, a kistérségi megbízott és a kistérségi 
menedzser milyen munkakapcsolatban áll a munkaszervezettel? Hogyan segítik 
egymás munkáját – mivel egészítik ki egymás munkáját – hogyan segítik a 
kistérségben élő emberek, vállalkozások fejlődését közvetlenül.  
 
Az előző napirendi pontban a Polgármester úr a kérdésemre adott válaszában 
betekintést adott abba a tárgyalássorozatba, amely felvillantotta előttünk milyen viták 
és pozíció harcok vannak a kistérségi társuláson belül. Amikor a Polgármester úr 
ígéretet tett arra, hogy egy testületi ülésen csak ezzel fogunk foglalkozni – azóta is 
várjuk, hogy ez a testületi ülés megtartásra kerüljön – kiderült rengeteg témában 
kellene összevonni az erőinket és sok témában kellene megismerni a kiskunmajsai 
képviselő-testületnek ezekből az alkukból, vitákból amik a kistérségi társulás ülésein 
voltak és ebből az előterjesztésből kimaradt.  
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Én nem kívánom az egész folyamatot – ami lezajlott az elmúlt időszakban a többcélú 
kistérségi társulásban megismerni, legalább azokat a pozíciókat, gondokat és 
stratégiákat, amiket szeretne Kiskunmajsa hosszabb távon követni a többcélú 
kistérségi társulás keretein belül. Jó lenne, ha megvitatná az önkormányzat, hiszen 
lehet, hogy tudnánk segíteni ötletekkel.  
 
 
 
 
Ezek miatt nem sikerült megtudnom a beszámolóból most sem mennyire erős 
Kiskunmajsa érdekerősítő képessége a Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulásban, 
mennyire egyenrangú partner a többi településsel, mennyire tud központi szerepet 
eljátszani, azt viselni. Mennyire tudja vezetni ezt a többcélú kistérségi társulást. A 
pénzügyi beszámoló elég alaposnak tűnik. A pénzügyi beszámolóból és más 
hiányosságokból levonható következtetések hiánya miatt nem tudom elfogadni ezt a 
beszámolót. 
 
Dósai Imre képviselő mondja: 
 
Az előző ülésen amikor a közmeghallgatáskor a Polgármester úr ismertette 
Kiskunmajsa város ebben az évben elért eredményeit, azok között felsorolta a 
szelektívhulladék gyűjtő szigeteknek megvalósítását. Akkor már rákérdeztem a 
Polgármester úrra, ugye ez nem a fejünk felett fog történni, hanem az önkormányzat is 
véleményt fog mondani erről. Első válaszában a Polgármester úr megerősítette, 
természetesen ez ide fog kerülni a testület elé.  Az ülés későbbi időpontjában azt 
mondta, hogy jobb ha a szakma dönti el. Most nem tudom az EKE képviselőket 
tájékoztatta-e a Polgármester úr a hulladék szelektív elhelyezéséről, lehet csak az 
ellenzék maradt ki ennek a részleteiből.  
 
Több észrevételem is van ezzel kapcsolatban, ami nem csak az én véleményemet, 
hanem a városban halhatókat is tükrözi, egyrészt az elhelyezések színhelye. Elég sok 
tapasztalat halmozódott már fel az emberekben a szemétkezeléssel kapcsolatban, 
szerencsére Kiskunmajsa nem tartozik azon nagy települések közé, ahol a szemetet, 
mint dekorációt alkalmazzák. A majsai és vidéki lakosság igényes arra, ahogyan kezeli 
a saját szemetét. Felmerül az, hogy idegenforgalmi látványosságként a fő utak 
legfontosabb pontjaira kellett az edényeket kihelyezni. A szemetet illene a hátsó 
régiókba eldugni. Az elhelyezésben én egy kicsit nagyobb körültekintést vártam volna 
el.  
 
Felmerült az a kérdés, ki pályázta meg ezt a beruházást, az eddigi információim szerint 
a többcélú kistérségi társulás. Kérdezem ki fogja üzemeltetni, van-e erre szerződés ki 
kérte meg a közterület használati engedélyt , ki fogja viselni ezeknek az edényeknek 
az ürítési költéségét, erről a testületi ülésünkön egyetlen szó sem hangzott el. Csak azt 
látjuk minden készen van, mi pedig semmiféle tájékoztatást nem kaptunk. Mennyibe 
fog ez kerülni, hová szállítják a szelektív hulladékot, mennyivel veszélyesebb a 
környezetünkre, mindezt a lakosság megnyugtatása érdekében kérdezem. Amikor 
eredményként kell feltüntetni a lakosságnak, akkor minden jó, de amikor jönnek a 
gondok, arra is illik tudni válaszolni. 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
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Egy műanyag flakon vagy újságpapír, amit beledobnak a szelektívgyűjtőbe, mitől 
lenne veszélyes? Valamikor Önök mondták vannak eredmények, egy kicsit előbbre 
lépünk, fejlődünk, miért nem próbálunk örülni neki, természetesen a kritikát 
elfogadva.  
 
Viszont hozzánk is érkeztek jelzések, amiről az Alpolgármester úr mindjárt 
tájékoztatni fogja a képviselő-testületet. 
 
Mózer Gyula alpolgármester ismerteti: 
 
A szelektívhulladék gyűjtőkkel kapcsolatban, magam is részt vettem a 4 fős csapatban, 
akik megkeresték a helyet ezeknek a gyűjtőknek. Az egyik kérdésre a válasz, hogy a 
Homokhátsági Hulladékgazdálkodási Kft., aki Kiskunmajsán a kommunális 
hulladékot szállítja központi helyre, ők fogják a gyűjtőkkel kapcsolatos teendőket 
ellátni, tehát e feladatot elvállalta.  
 
A helyszínnel kapcsolatban hozzám is érkezett azóta jelzés, van olyan hely, ahol 
nagyon felháborodtak az ott lakók. Gondolom a szelektívhulladék gyűjtést az 
önkormányzatnak ösztönöznie kell, nem az a célja, hogy ráerőltesse a lakosságra. Egy 
hónap múlva körbe kellene járni, ahol ezzel kapcsolatosan komoly problémák 
jelentkeznek minden további nélkül el kell helyezni másik helyre. A szelektívhulladék 
gyűjtés során valóban arra oda fogunk figyelni és rendszeresen ellenőrizni fogjuk 
mennyire indult be a szelektívhulladék gyűjtés, ürítés és a megfelelő feldolgozóba 
kerül-e elszállításra. Nagyon sok település rendelkezik ilyen szelektívgyűjtő szigettel, 
Kiskunmajsa sem maradhat ki ebből. Amennyiben megvalósul a felgyői rendszer és 
mi is belépünk, nekünk képviselőknek is azt kell segíteni, ehhez mindenki hozzá 
tudjon szokni, ahol problémák vannak azt meg kell oldani.  
 
Udvardi Illés képviselő elmondja: 
 
A körzetemben az áruháznál ellenzik, hogy ott kerültek kihelyezésre szelektívhulladék 
gyűjtők. Kérdezem az Alpolgármester úrtól, hány helyre kerültek kihelyezésre az 
edények és hová? Ne gondolja senki, hogy egy távoli utcából az emberek elviszik a 
szemetet az áruház elé.  
 
Mózer Gyula alpolgármester mondja: 

 
Megfelelő környezet tudatos életmód kialakítás, természetesen alapvetően a fiatalok és 
azoknak az embereknek az igényeit tudják kielégíteni ezek a gyűjtök, akikben megvan 
ez az igény. Kiskunmajsán is arra törekedtünk, hogy az üzletek mellé kerüljenek 
kihelyezésre, hiszen oda naponta járnak az emberek. Most pontosan nem tudom 
felsorolni, hogy hová kerültek kihelyezésre, eléggé általános helyekre.  
 
Dósai Imre képviselő hozzáfűzi: 
 
Nem a szelektív hulladékgyűjtés értelmét kérdőjelezi meg bárki, hanem azt a 
módszert, hogy a testület utólag került tájékoztatásra. Szerencsésebb ha egy ilyen 10 
millió forintnál nagyobb beruházás esetén – melynek kb. 90 százaléka Kiskunmajsát 



 30 

érinti – testületet és a lakosságot is tájékoztatják ezekről a kérdésekről, amiket most 
köszönettel megkaptam. 
 
 
/Egy képviselő kiment. / 
 
 
 
 
 
 
Faludi Tamás polgármester a vitát lezárva a következőket mondja: 
 
Az elhangzottakról tájékoztattuk a Tisztelt Lakosságot, az újságokon keresztül is. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért a határozati 
javaslattal, kézfeltartással szavazzon. 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsai Többcélú 
Kistérségi Társulás Tanácsában végzett munkáról szóló tájékoztatást a szóbeli kiegészítéssel 
együtt 7 igen  szavazattal – 2 ellenszavazattal, 3 tartózkodás mellett – elfogadja. 
 
 

c) Önkormányzati bérlakások kérelme 
 

1) Dudás Zsolt önkormányzati lakás bérlete iránti kérelme 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Dósai Imre képviselő mondja: 
 
Az Egészségügyi, Szociális Bizottság nem tudtam részt venni. Az előző ülésen 
abban maradtunk, hogy az önkormányzat lakások iránt sok a kérelem. Nem 
vonnám kétségbe ennek a döntésnek a jogosságát, helyességét, de szerencsésebb 
lenne, ha az összes kérés közül kerülnének kiválasztásra a legmegfelelőbbek. 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Azért került a kérelem a polgármesteri előterjesztésbe, mivel nem szociális alapú 
kérelem. Ettől függetlenül az Egészségügyi, Szociális Bizottság tárgyalta és 
támogatta egyhangú szavazásával. 
 
Plusz azt kérte a polgármesteri hivataltól, hogy ezeknek az igényeknek a többsége 
már hosszú évek óta bent van, a kérelmek a környezettanulmánnyal kerüljenek 
újra felülvizsgálatra. Az elkövetkezendő 1 - 1,5 hónap alatt kialakulhat egy olyan 
felmérés, amely a mostani valós igényt, helyzetet mutatja be. 
Ettől függetlenül ezt az a határozati javaslatot javasolom elfogadásra a testületnek. 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dudás Zsolt önkormányzati 
lakás bérlete iránti kérelméről szóló előterjesztést 11 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 
tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
 
 
 
 
 
 
 
356/2005. sz. határozat 
Dudás Zsolt részére a Kiskunmajsa, 
Iparhegyi u. 8. I/3. szám alatti önkormányzati 
bérlakás kiutalása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsa, 
Iparhegyi u. 8. I/3. szám alatti 53 m2 alapterületű, 2 szobaszámú komfortos 
önkormányzati bérlakást – önkormányzati és város érdeke alapján - bérbe adja 
Dudás Zsolt Kiskunmajsa, Vásárköz 1/a szám alatti lakos részére 2006. január 
1. napjától 2010. december 31. napjáig. 

 
  A bérleti szerződés megkötésével a polgármestert bízza meg. 
 
  Felelős: Faludi Tamás polgármester 
  Határid ő: 2005. december  31. 
 
 

2./ Kondákor Ferenc önkormányzati lakás bérlete iránti kérelme 
 

Polgármester felkéri  a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Fogl András képviselő elmondja: 
 
Kérelmező esetében már látom a vele kapcsolatos előterjesztésből, hogy több 
alkalommal került meghosszabbításra a szerződése. Mivel mindannyiunk által elismert 
pedagógusról van szó, aki más területen is tett Kiskunmajsáért, ez az utolsó 
meghosszabbítási lehetősége. Egy olyan pedagógusnak a lakáshelyzetét nem tudjuk 
megoldani, akire az intézmény is hosszabb távon számít. Érdemes lenne 
elgondolkodni az értékesítés irányába biztosítani a hosszú távon is a lakhatás 
megoldását. 
 
Faludi Tamás polgármester válaszában elmondja: 
 
Evvel a problémával a következő önkormányzatnak kell foglalkozni: az értékesítéssel 
vagy a rendelet módosításával. 
 



 32 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs a határozati javaslatot felteszem szavazásra, 
kérem a képviselőket, aki azzal egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kondákor Ferenc 
önkormányzati lakás bérlete iránti kérelemről szóló előterjesztést 12 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
 
 
 
357/2005. sz. határozat 
Kondákor Ferenc önkormányzati lakás bérlete 
iránti kérelme 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsa, 
Petőfi tér 1. I/7. szám alatti 43 m2 alapterületű, egy  szobás komfortos 
önkormányzati bérlakást – önkormányzati és város érdeke alapján - bérbe adja 
Kondákor Ferenc Kiskunmajsa, Petőfi tér 1. szám alatti lakos részére 2005. 
december 1. napjától - 2007. november 30. napjáig. 

 
  A bérleti szerződés megkötésével a polgármestert bízza meg. 
 
  Felelős: Faludi Tamás polgármester 
  Határid ő: azonnal 
 

d). Pályázat benyújtása az ,,Állati hulladék kezelésére intézkedés” keretén belül 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
Kérdés, hozzászólás nincs, szavazásra bocsátja. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázat benyújtása az ,,Állati 
hulladék kezelésére intézkedés” keretén belül szóló előterjesztést 12 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
357/a/2005. sz. határozat 
Pályázat benyújtása az ,,Állati hulladék kezelésére intézkedés” 
keretén belül 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy a 
Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás az „Állati hulladék kezelése intézkedés” 
keretén belül pályázatot nyújtson be a tulajdonában lévő 0304/9 hrsz-ú ingatlanon állati 
hulladék átvevő és gyűjtőtelep megvalósítására. Megbízza a polgármestert, hogy a 
pályázati eljárással összefüggő dokumentumokat írja alá.  
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2006. január 31. 
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8./ N a p i r e n d 
Jegyzői előterjesztések 
Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
a) Pályázati kiírás Arany János Általános Iskola igazgatói álláshelyre 
 

Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző a következőket mondja: 
Javasolom az előterjesztés elfogadását, és az arról történő szavazást, hogy 5 vagy 10 
évre történjen a pályázati kiírás. 
Kertész Farkas Zsuzsanna képviselő mondja: 
Az Oktatási bizottság véleménye, hogy kövessük a tradíciónkat és 5 évre legyen az 
igazgató megbízatása elfogadva. 
 
Dósai Imre képviselő a következőket mondja: 
Egy kérdésem lenne a Jegyző úrhoz, a testület többszörösen tárgyalta a kiadási 
struktúra átalakítását, sőt intézményi összevonások is felmerültek könyvtár – 
művelődési központ esetében, talán más intézmények is szóba jöhetnének. Esetleg 
most az önkormányzat kezében van az a lehetőség, terelje az intézményi pályázati 
kiírást azon irányba, hogy az önkormányzat kiadási struktúrájának a változását 
figyelembe véve olyan programot kérjen be, amely illeszkedne egy újonnan 
kialakítandó kiadási struktúrához.  

 
8./ N a p i r e n d 

Jegyzői előterjesztések 
Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
b) Pályázati kiírás Arany János Általános Iskola igazgatói álláshelyre 

 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző a következőket mondja: 
 
Javasolom az előterjesztés elfogadását, és az arról történő szavazást, hogy 5 vagy 10 
évre történjen a pályázati kiírás. 
 
Kertész Farkas Zsuzsanna képviselő mondja: 
 
Az Oktatási bizottság véleménye, hogy kövessük a tradíciónkat és 5 évre legyen az 
igazgató megbízatása elfogadva. 
 
Dósai Imre képviselő a következőket mondja: 
 
Egy kérdésem lenne a Jegyző úrhoz, a testület többszörösen tárgyalta a kiadási 
struktúra átalakítását, sőt intézményi összevonások is felmerültek könyvtár – 
művelődési központ esetében, talán más intézmények is szóba jöhetnének. Esetleg 
most az önkormányzat kezében van az a lehetőség, terelje az intézményi pályázati 
kiírást azon irányba, hogy az önkormányzat kiadási struktúrájának a változását 
figyelembe véve olyan programot kérjen be, amely illeszkedne egy újonnan 
kialakítandó kiadási struktúrához.  
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Most nem tudom konkrétan megfogalmazni, kérdezem esetleg lehetne-e a testületnek 
egy lehetőséget adni önmaga számára, hogy a beérkező pályázatban, amikor a 
pályázónak fel kell vázolnia az 5 éves programot, mi az elképzelése, ami alapján 
akarja fejleszteni, irányítani az iskolát a későbbi időszakban - éppen a Polgármester úr 
mondta, hogy a jövő évben esetleg nehéz helyzetbe kényszerülünk - más eszközökhöz  
is kell nyúlni. 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző válaszolja: 
 
A kérdésre a választ úgy tudom megfogalmazni, ebben a vonatkozásban két helyről 
történhet változás, a nagy változtatás az önkormányzat jogköre, amikor intézmények 
sorsáról, jövőjéről dönt.  
A kis változtatás az intézményen belül az igazgató hatáskörébe történő 
változtatásokról szól. Amennyiben a kis változtatásoknál maradunk, akkor az 
igazgatónak egy lényegesebben kisebb mozgáskörben van lehetősége az elképzeléseit 
felvázolni. Erre vonatkozóan amikor a pályázatok beérkeznek, a pályázóknak ilyen 
jellegű kérdéseket is fel lehet tenni. Ha ettől nagyobb változtatásokban gondolkodik az 
önkormányzat, akkor nem intézményi szinten kell feltenni a kérdést, hanem magunk 
előtt. 
 
Udvardi Illés képviselő mondja: 
 
A Jegyző úrtól kérdezem, amennyiben az intézmények összevonásra kerülnének 
például: a Széchenyi és az Arany János Általános Iskola az akkori testület úgy 
döntene, hogy egy igazgatóság alá helyezi a két intézményt, akkor jogilag mi a 
helyzet, a pályázat beérkezése után 5 évre kinevezi az igazgatót? 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző elmondja: 
 
Feltételezem a képviselő-testület abban nem teljesen egységes, hogy felvállalja-e ezt, 
de tegyük fel, hogy igen. Amennyiben egységes abban az esetben felvállalja a 
változtatást, az összevonást vagy sem. Ha felvállalja az összevonást, akkor ennek 
megfelelő döntését csak úgy hozhatja meg, hogy a szolgalmi időn kívüli időszakban 
történhet meg az iskolában bármi változás, például az összevonások. Vagyis, amikor 
már nem tanítanak a nyári szünetben történhetne meg, ebben az esetben a pályázati 
kiírást eredménytelennek nyilvánítja az önkormányzat. Elméletileg azt mondhatja az 
önkormányzat a két intézményt a nyáron összevonhatja – ha vállalja ennek minden 
következményét – a beérkező pályázatokat nem fogadja el, eredménytelennek tartja. 
Megbíz egy évre az összevont iskolák irányítására valakit. Egy év után az 
önkormányzat újra megpályáztatja a már összevont intézmény veszetői megbízatását. 
 
Dósai Imre képviselő megjegyzi: 

 
Úgy gondolom ettől az elképzeléstől messze van az önkormányzat, nem is ezzel a 
szándékkal vettettem fel a kérdést. Hanem inkább elvi jelentőséggel akartam azt 
megkérdezni előnyt jelentene-e az önkormányzat számára, ha ilyenkor 
megfogalmazna valamilyen kreatív elvárást attól a közösségtől.  
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Öt évre készül ez a pályázat és ebben lenne azon jellegű késztetés, olyan pályázatot 
vár el, hogy legyen egy messze menő változtatási igény. Evvel a módszerrel 
partnereket lehetne szerezni, ha az iskola közössége találna ki jó megoldást, hogy 
Kiskunmajsa város oktatása milyen irányba fejlődhetne. 
 
Faludi Tamás polgármester a következőket mondja: 
 
Nagyon jónak tartom a Képviselő úr ötletét, üljünk le és tárgyaljunk a 
szakemberekkel, pedagógusokkal majd akkor, amikor a képviselő-testület úgy dönt 
egy bizonyos időponttól kezdve intézményeket kíván összevonni. Mint többen is 
kimondták ez jelenleg nincs napirenden. Éppen ezért a jelenlegi igazgatói pályázatban 
ilyen tanulmányt nem kérhetünk, ezen pillanatban az igazgató jelölt pályázóknak csak 
erre az intézményre kell összpontosítaniuk. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért a határozati 
javaslat A. változatával, kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Arany János Általános Iskola 
igazgatói álláshelyére történő pályázati kiírásról szóló előterjesztést 12 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
358/2005. sz. határozat 
Arany János Általános Iskola igazgatói 
álláshelyére pályázati kiírás 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot tesz 
közzé az Arany János Általános Iskolában magasabb vezető beosztás ellátására, 
5 év időtartamra 2006. szeptember 01. napjától - 2011. augusztus 15-ig. 
A pályázati felhívást egyéb részeiben az előterjesztés mellékletében szereplő 
tartalommal írja ki, melyet az Oktatási Közlönyben meg kell jelentetni. 

 
Felelős: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző, pályázati kiírás megküldésére 
Határid ő: 2005. december 31. 

 
/Dr. Szabó Lajos képviselő megérkezett. / 

 
 

c) A 2006. évi teljesítménykövetelmények alapját képező képviselő-testületi 
elvárások meghatározása 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2006. évi 
teljesítménykövetelmények alapját képező képviselő-testületi elvárások meghatározásáról 
szóló előterjesztést 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett – 
elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
359/2005. sz. határozat 
A 2006. évi teljesítménykövetelmények alapját képező  
képviselő-testületi elvárások meghatározása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a, Kiskunmajsa Város 
Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában foglalkoztatott köztisztviselők számára a 
2006. évi munkateljesítmény követelmények alapját képező önkormányzati célokat 
a következők szerint határozza meg. 
3. Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, és 
bizottságai által végzett tevékenység segítése, döntés-előkészítő munkájukban aktív 
közreműködés. 
4. A Kiskunmajsa Város Önkormányzata 2006. évi költségvetésének 
végrehajtása során törekedni kell az adott feladat célszerű és gazdaságos 
megoldására.  
5. A humánus és jogszerű hivatali működéshez kapcsolódó elvárások 
teljesítése, a közigazgatási tevékenység szolgáltató jellegének erősítése, különös 
figyelmet fordítva az ügyfelekkel, társhatóságokkal, civil szervezetekkel történő 
kommunikáció továbbfejlesztésére és a széleskörű tájékoztatásra. 
6. A hatósági döntések jogi megalapozottságának kiemelt figyelemmel 
kísérése, az eljárási határidők betartása, a közigazgatási hatósági eljárás és 
szolgáltatás általános szabályairól szóló törvény szerinti eljárási cselekmények 
ismerete és alkalmazása, valamint a munkakörhöz tartozó ágazati jogszabályok 
változásaiból adódó feladatokra történő felkészülés. 
7. A hivatali ügyintézés korszerűsítésével összefüggően az informatikai 
eszközök felhasználói szintű ismerete, hatékony alkalmazása.  
8. A többcélú kistérségi társulás működtetésével kapcsolatos feladatok, 
valamint a kistérségi ügyintézési feladatok jó szakmai színvonalon történő ellátása. 
9. A 2006. évi költségvetési rendelet végrehajtása során a saját források 
kímélése céljából pályázati források feltárása. 
10. A 2006. évi országgyűlési képviselői, valamint a helyi önkormányzati 
képviselő választások igazgatási feladatainak sikeres és hatékony lebonyolítása. 

 
Felelős:      Faludi Tamás polgármester 
Határid ő:  2006. január 31. 

 
 
Ezek után Polgármester úr szünetet rendelt el. 
 
S z ü n e t   u t á n. 
 
/Egy képviselő nem jött vissza./ 
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9./ N a p i r e n d 

Költségvetési Bizottság előterjesztései 
Előadó: Serbán György bizottsági elnök 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja, hogy a bizottság előterjesztése I-től – III-ig már 
megtárgyalásra került. 
 
IV. Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás Munkaszervezet Vezetőjének 

előterjesztései 
 

a) Pénzeszköz átadás működésre a Polgármesteri Hivatal részére 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György Költségvetési bizottság elnöke mondja: 
 
A Költségvetési Bizottság támogatja a Többcélú Kistérségi Társulás 
előterjesztésében foglaltak szerint a Hivatal működési  célra átvett pénzeszközét 
3.070.400.-Ft-tal megemelni, melyből személyi juttatásra 230.400,-Ft és 
munkaadót terhelő járulékra 78.900,-Ft kerül felhasználásra a 0,5 fő létszám 
foglalkoztatására. Támogatja továbbá az egyéb működési kiadásokra biztosított 
összeg céltartalékba helyezését, s áthúzódóként való tervezését az 
előterjesztésben említett okra való tekintettel. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az előterjesztést, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 
 
/10 igen, 2 tartózkodás/ 
 

b) ,,Barátság” Egyesített Szociális Intézmény feladatellátás támogatása 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György Költségvetési bizottság elnöke elmondja: 
 
A Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás a szociális intézményi feladatok 
ellátására normatív működési támogatásban részesült, melyet átadott a 
,,Barátság” Egyesített Szociális Intézmény részére.  
Ezen összeggel – 10 millió forint - az intézmény finanszírozása csökken, mellyel 
a Költségvetési Bizottság javasolja csökkenteni az önkormányzat működési célú 
hitelfelvételének előirányzatát. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az előterjesztést, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 
 
/12 igen szavazat / 
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V. Szakbizottságok által nem tárgyalt előterjesztések 
 

a) Báli bevétel támogatási kérelme 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 

Serbán György Költségvetési bizottság elnöke elmondja: 
 
A Széchenyi István Általános Iskola Szülői Szervezete a Mikulás bál bevételét 
200.000,- Ft összegben befizette az intézmény számlájára.  
Az iskola az önkormányzat 85/1999. számú határozatának értelmében a befizetéssel 
azonos összegű támogatás biztosítását kérte. A 400.000,- Ft-ot az alapellátás 
keretében dologi kiadásra kéri lebontani. 
Bizottságunk az érvényben lévő önkormányzati határozat alapján támogatta az 
intézmény kérelmét, s egyben kéri a Tisztelt Képviselő-testületet ezen határozat 
felülvizsgálatára. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester kéri a képviselőket, 
aki egyetért a kért összeg biztosításával az intézménynek – mely beépítésre kerül a 
költségvetési rendeletbe, kézfeltartással szavazzon. 
 
/12 igen szavazat / 
 
Ezek után Polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a 85/1999. 
számú önkormányzati határozat felülvizsgálatra kerüljön, kézfeltartással jelezze. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a báli bevétel támogatásával 
kapcsolatos előterjesztést 12 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadta 
és meghozta az alábbi határozatát. 
 
360/2005. sz. határozat 
Báli bevétel támogatás felülvizsgálata 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza az 
Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, és Kisebbségi Bizottságot és a Költségvetési 
Bizottságot, hogy a 85/1999. számú önkormányzati határozatát vizsgálja felül. 
 
Felelős : Kertész Farkas Zsuzsanna Oktatási, Művelődési, Ifjúsági és Kisebbségi 

Bizottság elnöke 
Serbán György Költségvetési Bizottság elnöke 

Határid ő: 2006. február 20. 
 

b) Egészségügyi hozzájárulás zárolása 
Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 
Az egészségügyi hozzájárulás 2005. november 1-től 3.450,- Ft/fő/hóról 1.950,- 
Ft/fő/hóra csökkent a főfoglalkozásúak és 1.725,- Ft/fő/hóról 975,- Ft/fő/hóra a 
részmunkaidős dolgozók esetében.  
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Ennek megfelelően az alábbiak szerint szükséges az intézményeknél a munkaadót 
terhelő járulékot és az intézményfinanszírozást csökkenteni: 
 
Dózsa György Gimnázium 169.400 
Városgazdálkodási Intézmény 60.000 
Művelődési Központ 19.500 
Városi Könyvtár 8.300 
Egressy Béni Alapfokú Művészetoktatási Int.15.000 
Napsugár Óvoda 69.000 
Városi Bölcsőde 18.000 
Összesen: 359.200 

Bizottságunk támogatja az intézményi zárolásokat 359.200.-Ft-tal tekintettel a törvényi 
változásra. 

 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztést, mely beépítésre kerül a költségvetési 
rendeletbe. 
 
/12 igen szavazat / 
 

c) Közbeszerzési eljárásra biztosított összegek zárolása 
 

Serbán György bizottsági elnök mondja: 
 

Az Önkormányzat 12/2005. rendeletében az intézmények részére közbeszerzési 
eljárás lefolytatására támogatást biztosított. Az eljárások nem kerültek lefolytatásra, 
ezért az összegek az alábbiak szerint zárolandók a dologi kiadásokból és az 
intézményfinanszírozásból: 
Dózsa György Gimnázium 600.000 
Szociális Otthon 415.000 
Arany János Ált. Iskola 330.000 
Összesen: 1.345.000 

 A Költségvetési Bizottság tekintettel a feladat elmaradásra hozzájárul az 
intézményi előirányzatok 1.345.000.-Ft-os zárolásához. 

 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztést, mely beépítésre kerül a 
költségvetési rendeletbe. 

 
/12 igen szavazat / 

 
d) Rehabilitációs hozzájárulás zárolása 

 
Serbán György bizottsági elnök elmondja: 

 
A ,,Barátság” Egyesített Szociális Intézmény jelezte, hogy a megváltozott 
munkaképességű dolgozók foglalkoztatása esetén a befizetési kötelezettség 75.000 
Ft-tal kevesebb lett a tervezettnél. Az intézmény kéri a dologi kiadások és az 
intézményfinanszírozás előirányzatának csökkenését. 
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Bizottságunk támogatja az előirányzat maradvány elvonását az intézménytől. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztést, mely beépítésre kerül a 
költségvetési rendeletbe. 

 
/12 igen szavazat / 
 
 

e) Alaptevékenység bevételi többlete miatti támogatás elvonás 
 

Serbán György bizottsági elnök mondja: 
 
A ,,Barátság” Egyesített Szociális Intézmény jelezte, hogy az alaptevékenység 
bevételeinél a szociális otthoni térítési díjakból 450.000,- Ft bevételi többlete 
keletkezett a tervezetthez képest. Az intézmény kéri a bevételi előirányzat emelését 
és az intézményfinanszírozás előirányzatának csökkentését. 
A Költségvetési Bizottság az előirányzat módosításokat támogatja. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztést, mely beépítésre kerül a 
költségvetési rendeletbe. 

 
/12 igen szavazat / 
 
 

f) Ügyeleti ellátáshoz kapcsolódó támogatás zárolása 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
2005. július 1-től a Városgazdálkodási Intézménynél az ügyeleti szolgálat 
feladatkörébe került Csólyospálos ellátása a hétközi ügyeletet illetően is. A feladat 
ellátása havi 235.000,-Ft többlet TB támogatást jelentett az intézménynek. A 
többletfeladat havonta azonban 100.000.-Ft dologi többletkiadással is jár, így a  
fennmaradó 135.000.-Ft többlettámogatás terhére az intézményfinanszírozás 
zárolandó. Ebben az évben 6 hónapra az intézmény OEP támogatása nő 1.410.000.-
Ft-tal,a dologi kiadása szintén nő 600.000.-Ft-tal, a zárolandó intézményi 
finanszírozás összege 810.000.-Ft. 
Bizottságunk támogatja az átvett pénzeszközök és a dologi kiadások előirányzat 
emelését, illetve a támogatás csökkentését. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztést, mely beépítésre kerül a 
költségvetési rendeletbe. 

 
/12 igen szavazat / 
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g) Többletbevétel felhasználási kérelem 
 

Serbán György bizottsági elnök elmondja: 
 
Az Egressy Béni Alapfokú Művészetoktatási Intézmény Igazgatója jelezte, hogy a 
tárgyévben a tanulók térítési díjából 380.000.-Ft többletbevételük keletkezett.  
 
Ennek oka egyrészt az önkormányzat térítési díj rendelet módosítása, másrészt a 
tanulói létszám emelkedése. A tanulói létszám növekedéséből adódóan az 
intézményre többletfeladatok is hárultak, melyek finanszírozása az 
intézményvezető jelzése alapján nem megoldott. Az Igazgató Úr tisztelettel kéri a 
többletbevétel  felhasználásának engedélyezését dologi kiadásokra. A bevétel nagy 
részét néptánc ruhák és egyéb taneszközök beszerzésére szeretnék fordítani, 
melyeket a kötelező taneszköz jegyzék is előír, de az ütemtervben még nem 
szerepelnek, mivel annak készítésekor az iskolának még nem volt néptánc tagozata, 
s a jelenlegi költségvetésük erre fedezetet nem biztosít. 
A Költségvetési Bizottság támogatja a saját bevételi többlet dologi kiadásokra 
történő felhasználását. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztést, mely beépítésre kerül a 
költségvetési rendeletbe. 

 
/12 igen szavazat / 
 
 

g) Városi Bölcsődénél intézményi bevétel kiesés miatti támogatási kérelem 
 

Serbán György bizottsági elnök elmondja: 
 
A Városi Bölcsődénél az 50%-os illetve a 100%-os térítési díj kedvezményben 
részesülők élelmezési napja emelkedett a tervezetthez képest, illetve 2005. 
december 1-jétől normaemelés is történt az intézménynél. Mindezek alapján az 
intézménynek 109.000,- Ft-os bevétel kiesése illetve 8.400,-Ft-os kiadási többlete 
keletkezett. Az intézmény kéri ennek fedezetére 117.400,-Ft támogatás biztosítását. 
Bizottságunk elfogadja a saját bevételi előirányzat csökkentését és a dologi 
kiadások előirányzatának emelését, melyek együttes összegével az intézmény 
finanszírozás előirányzatát  szükséges megemelni. 
 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztést, mely beépítésre kerül a 
költségvetési rendeletbe. 

 
/12 igen szavazat / 
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h) Energia többlet fedezeti kérelem mennyiségi növekedés miatt 

 
Serbán György bizottsági elnök mondja: 
 
Az önkormányzat előző költségvetési rendeletében az energia áremelkedés 
ellentételezését finanszírozta. A kollégium esetében részbeni mennyiségi növekedés 
ellentételezésére is sor került. A fenti intézmény épületében mérőóra csere történt 
2005-ben, s ezt követően jelentősen megemelkedett a fogyasztott gáz mennyisége. 
Szakértővel egyeztetve megállapítást nyert, hogy az előző óracserét megelőzően 
(1999. év) szintén hasonló nagyságrendű volt a fogyasztott mennyiség, s ez felel 
meg a fűtött légköbméternek. 

 
Az intézmény 2005. szeptemberében előzetes számításokat végzett a várható 
többletkiadásokra vonatkozóan, azonban ezek csak becslések voltak, ezért attól 
alacsonyabb összegű fedezetet biztosítottunk, várva a tényleges előleg számlák 
beérkezésére november- december hónapban. A ténylegesen elfogyasztott 
mennyiségből adódóan energiaadóval, ÁFA-val valamint alapdíj növekedéssel 
együtt az intézménynek 642.500,-Ft többletköltsége keletkezett, melyet saját 
költségvetése terhére nem tud kigazdálkodni. 
 
A Városi Bölcsőde 2005. évre 10.800 m3 gázfogyasztást tervezett, mely az energia 
füzet alapján az előző évben ténylegesen elfogyasztott mennyiség volt. A 
tárgyévben ezzel szemben 12109 m3 lett a fogyasztott mennyiség. Mivel „kis” 
intézményről van szó, s nagyon kötöttek és alacsony összegűek az egyéb 
jogcímeken tervezett előirányzatok, az intézménynek nincs lehetősége 
kigazdálkodni a hiányzó fedezetet. Kéri a mennyiségi növekedésre 105.400.-Ft 
előirányzat biztosítását. 
 
Az Egyesített Szociális Intézmény szintén megtervezte az előző évi ténylegesen 
elfogyasztott gázmennyiséget az energia füzet alapján. A tárgyévben ezzel szemben  
4.025 m3 többletfogyasztása keletkezett, mely 324.000.-Ft többletkiadást jelent az 
intézmény számára. A mennyiségi növekedésből származó többletet az intézmény 
nem tudja kigazdálkodni, mivel a szolgáltató által kiközölt és ez alapján az 
önkormányzat által ellentételezett energia áremelés nem kompenzálja a fűtőérték 
változásból adódó egységár növekedést, s azt is ki kellett már gazdálkodnia az 
intézménynek. Kéri a mennyiségi növekedésből származó energia többlet 
támogatását.  
 
Az önkormányzatnak az energia áremelkedések fedezetére 9.300.000.-Ft állt 
rendelkezésére. Az előző rendeletben erre a célra 5.333.500.-Ft-ot bontott le az 
intézmények részére, a maradék 3.966.500.-Ft összeggel pedig a működési célú 
hitel felvétel előirányzata került csökkentésre. 
Bizottságunk javasolja a három intézménynél a mennyiségi növekedésből származó 
1.071.900,-Ft többlet biztosítását, az intézményi egyéb zárolások terhére, mivel 
ezen intézmények a jelzésük alapján saját költségvetésük terhére nem tudják 
kigazdálkodni a hiányzó fedezetet. 
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Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztést, mely beépítésre kerül a 
költségvetési rendeletbe. 

 
/12 igen szavazat / 
 
 

i) Városi Könyvtár kérelme 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 

Az intézmény kérte, hogy részükre az önkormányzat 250.000,-Ft támogatást 
szíveskedjen biztosítani, a jövő évi újságok előfizetésére, valamint dokumentum 
beszerzésre.  
 

Az intézmény eredeti költségvetésében könyvbeszerzésre 798.000,-Ft-ot, folyóirat 
beszerzésre 345.000,-Ft-ot, egyéb információhordozóra 75.000,-Ft-ot tervezett ÁFA-
val együtt. 
Az intézmény folyóirat beszerzésre 2005. november 30-ig felhasznált 431.250,-Ft-ot 
ÁFA-val együtt, s a jövő évi előfizetések egy része még decemberben várható. A 
tervezett folyóirat beszerzéshez viszonyítva fenti időpontig 86.250.-Ft többletteljesítés 
mutatkozik, a decemberben várható folyóirat előfizetések összege az intézmény által 
közöltek alapján 100.000,-Ft, így mindösszesen a folyóiratoknál 186.250,-Ft 
többletkiadás mutatkozik a tervezetthez képest. A maradék 63.750,-Ft terhére a még 
decemberben megjelenő könyvekből  szeretnének megrendelni. 
 
Bizottságunk az intézmény kérelmét nem támogatta a tárgyévre, tekintettel arra, hogy 
a jövő évi beszerzési keretüket az önkormányzat az előző ülésén 500.000,-Ft-tal már 
megemelte. 

 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester kéri a 
képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a Városi Könyvtár részére a plusz keret ne 
kerüljön biztosításra, kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városi Könyvtár kérelmének 
elutasításával kapcsolatos javaslatot 11 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás 
mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
361/2005. sz. határozat 
Városi Könyvtár kérelme ez évben  
megjelenő könyvek vásárlására vonatkozóan 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a szűkös anyagi 
helyzetére való tekintettel nem támogatja az intézmény  250.000,- Ft-os  
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kérelmét a jövő évi újságok előfizetésére, valamint a decemberben még 
megjelenő dokumentumok beszerzésére. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. december 30. a kiértesítésre 
 

 
10./ N a p i r e n d 

…./2005. (….) resndelet-tervezet az Önkormányzat 2005. évi költségvetését 
megállapító 1/2005. (III.18.) rendelet módosításáról 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja, hogy a testületi ülésen elfogadott tételek 
átvezetésre kerülnek a költségvetési rendeletbe. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, kéri a képviselőket, aki egyetért a rendelet-tervezettel 
kézfeltartással szavazzon. 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2005. évi 
költségvetését megállapító 1/2005. (III.18.) rendelet módosításáról szóló előterjesztést 10 
igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett – elfogadja, és megalkotja 
az alábbi rendeletét. 
 

     

KISKUNMAJSA VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 

40/2005. (XII.30.) rendelete 
 

az Önkormányzat 2005. évi költségvetését megállapító 
1/2005. (III. 18 ) rendelet módosításáról 

 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - a helyi önkormányzatokról 
szóló 1990. évi LXV. tv. 16. §-a valamint az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. tv. 
74. § (1) bekezdése, valamint a 217/1998.(XII. 30.) Korm. számú rendelet 53. §. (1) 
bekezdése alapján - a 1/2005. (III. 18.) Ktr. (továbbiakban: R) módosítására az alábbi 
rendeletet alkotja. 
 

1. §.  
 
A R. 2. §. (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 
(2) A Képviselő-testület a Polgármesteri Hivatal, az Intézmények és a Kisebbségi 
Önkormányzat együttes 2005. évi költségvetésének 
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bevételi és kiadási 
fő összegét 2.358.127,5 ezer Ft-ban 
  
 
ezen belül: 
 
- a személyi jellegű kiadást 911.317,4 ezer Ft-ban, 
- a munkáltatót terhelő járulékot                                                           301.988,3 ezer Ft-ban, 
- a dologi jellegű kiadásokat 575.262,5 ezer Ft-ban, 
- az ellátottak pénzbeli juttatását 5.061,7 ezer Ft-ban, 
- a speciális célú támogatást 238.879,4 ezer Ft-ban, 
- a pénzeszköz átadásokat 17.990,0 ezer Ft-ban, 
- felhalmozási kiadásokat 239.355,0 ezer Ft-ban, 
  = ebből felújítási kiadásokat                                                                52.961,4 ezer Ft-ban, 
- a céltartalékot 68.273,2 ezer Ft-ban, 
 
állapítja meg. 
 
Az Önkormányzat az éves engedélyezett létszámkeretet 455,4 főben határozza meg. 
 

2. §. 
 
A R. 2§. (4 ) bekezdés 2/a, 2b számú melléklete helyébe e rendelet 2/a, 2b táblázata lép. A 2/b 
számú melléklet tartalmazza az adóköteles támogatások módosított előirányzatát is 
tevékenységenkénti bontásban. Az adóköteles intézményfinanszírozás tényleges teljesítése a 
jóváhagyott módosított előirányzat arányában történik. 
 

3. §. 
 
A R. 2.§. ( 5 ) bekezdés 3.számú melléklete helyébe e rendelet 3.számú táblázata lép. 
 

4.§. 
 
A R. 2.§. ( 6 ) bekezdés 4.számú melléklete helyébe e rendelet 4.számú táblázata lép. 
 

5.§. 
 

 
A R.2.§. ( 9 ) bekezdés 6.számú melléklete helyébe e rendelet 6.számú táblázata lép. 
 

6.§. 
 

A R.2.§. ( 10 ) bekezdés 7.számú melléklete helyébe e rendelet 7.számú táblázata lép. 
 

7.§. 
 
Ezen rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 
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11./ N a p i r e n d 

E g y e b e k 
 
Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 
 
Én említettem a Dósai képviselőtársam felvetésére az iskolatejet, annyi a kérésem, mivel 
a két ünnep között rendkívüli testületi ülést kell tartanunk, arra pontos adatokkal kellene 
készülnie a 2006. első félévére vonatkozóan az Egészségügyi, Szociális Bizottságnak és a 
Költségvetési Bizottságnak. Kérdezem a Dósai Imre képviselő urat elfogadható-e ez az 
ajánlat? 
 
Dósai Imre képviselő úr mondja: 
 
Igen, természetesen a javaslat elfogadható. 
 
Udvardi Illés képviselő elmondja: 
 
A választóim kérdezik: a testület megalakulása után rövidesen eladásra került a 
költségvetési üzem ingatlana a siklósiaknak. Akkor azt az információt adták, hogy 
maximum két éven belül beindul, üzemelni fog és megfelelő létszámot fog alkalmazni. A 
választók jelezték, hogy még mindig nem tudják ott értékesíteni a gyümölcsüket, 
terményeiket. Kérdezem milyen állapotban van a beruházás,  amennyiben nem valósul 
meg a szerződésben van-e olyan kitétel, hogy visszaszáll az ingatlan az önkormányzatra? 
 
Faludi Tamás polgármester válaszolja: 
 
Amennyiben a képviselőtársam jelezte volna ezen kérdését, akkor természetesen 
részletesen utána járok. Annyit el tudok mondani, mivel az Alpolgármester úrral közösen 
voltunk kint félévvel ezelőtt megnézni az üzemet, teljesen át van építve, minden helyiség 
kialakításra került a termeléshez. A berendezések is már bent vannak az épületben. Amit 
én tudok valami kis finanszírozási gondjuk van, legjobb tudomásom szerint tárgyalnak a 
Soltvadkert Takarékszövetkezettel, aki a finanszírozást tudja biztosítani és tavaszra be 
tudják indítani. Természetesen utána fogok járni annak, hogy mikor kezdik a termelést. 
 
Udvardi Illés képviselő  hozzáfűzi: 
 
Köszönöm elfogadom a választ, és erről tájékoztatni fogom a választóimat. 
A másik szintén választói kérdés, Polgármester úr többször hangoztatta tárgyalásokat 
folytatnak az orvosi ügyben a mentőügyeletre vonatkozóan. Mi az ok annak, hogy 3 év 
óta csak tárgyalunk és nincs megegyezés. Én elmondtam Szanktól és Jászszentlászlótól 
függ, de a választóknak az a véleménye miért várunk mi e két településre, mivel ha 
meggondolják magukat, majd csatlakoznak. 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
A tárgyalás nem három éve tart, az igaz tényleg régóta húzódik, de ebben az évben merült 
fel nagyon komolyan. Az Elnök úr is tudja az OMSZ-hoz fordultunk, mivel régóta 
szeretnénk, hogy a központi orvosi ügyeletet az OMSZ végezze.  
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Már a város lakossága is tájékoztatva lett erről, hogy voltunk az OMSZ-nál tárgyaláson, 
ők akkor adtak is egy kalkulációt, hogy mennyibe kerülne 6 településnek a központi 
orvosi ügyelete. Ebben az esetben a normatív finanszírozásból az OMSZ meg tudja 
oldani. Szegeden elmondták a mentőszolgálat szakemberei, amennyiben ők veszik át 
ezen feladatot, nem lesz szükség két orvosos ügyeletre, onnantól kezdve nem kell nekünk 
szuboló orvossal vagy készenléttel foglalkoznunk. Arra kell nekünk várni, hogy a három 
település, akik most egy ügyeleti rendszerben dolgoznak – Szank, Jászszentlászló és 
Móricgát – ők mit nyilatkoznak. Örülök, hogy az Elnök úr feltette a kérdését, hiszen Zaka 
László és Papp József polgármester úrral tegnap tárgyaltam ez ügyben, most mondta ki 
Jászszentlászló a végleges válaszát, hogy egyelőre nem kíván ebben a központi orvosi 
ügyeleti rendszerben részt venni. Számomra ez azt jelenti, hogy újra leüljek tárgyalni az 
OMSZ-szal az anyagiak tekintetében, így csak Kiskunmajsa és Csólyospálos tartana rá 
igényt. A következő testületi ülésre ide fogom hozni az OMSZ javaslatát, hogy a két 
önkormányzatnak mennyi plusz költségbe kerül e szolgálat. Azért húzódott eddig ez a 
probléma, mivel eddig várni kellett a három település nyilatkozatára.  
 
Udvardi Illés képviselő mondja? 
 
Köszönöm, elfogadom a Polgármester úr válaszát.  
Kérdezem továbbá, hogy többször előfordult már, hogy bementem a polgármesteri 
hivatalba, kerestem a polgármester vagy az alpolgármester urat ügyintézés céljából, 
sajnos sokszor kaptam olyan választ, mind a ketten különböző rendezvényeken vannak. 
Nem értek egyet a magam részéről avval, hogy ketten egyszerre menjenek el, hiszen 
egyiküknek feltétlen a hivatalban kellene lennie, a lakosság ne szenvedjen hátrányt ezen a 
téren. Mi teszi indokolttá, hogy állandóan együtt járjanak? 
 
Faludi Tamás polgármester válaszolja: 
 
Nem járunk együtt az Alpolgármester úrral semmilyen tekintetben. Csak a mai napot 
említsem meg: 9 órakor a katolikus óvodának volt karácsonyi ünnepsége, úgy szintén a 
Móra Ferenc Általános Iskolának is. Úgy gondolom, ha város vezetését meghívják, illik 
elmenni. Egyedül két helyen ugyanabban az időpontban nem tudok részt venni, ezért 
megosztottuk a feladatot, mivel maximális munkamegosztás van közöttünk. Nem hiszem 
a városlakók ebből hátrányt szenvednének, ha azon a napon nem is, de a következő napon 
valamelyikünket biztosan el tudják érni. Az ajtónk mindig nyitva áll a városlakók 
jöjjenek bizalommal, kérünk nevet, telefonszámot és mi fogunk jelentkezni.  
 
Mózer Gyula alpolgármester megjegyzi: 
 
Udvardi képviselő úr amikor azt kérdezte, mi az oka annak, hogy bejön a hivatalba és 
nem talál bennünket és azt a tájékoztatást kapja különböző rendezvényeken vagyunk. 
Azért el kell mondani, hogy az Elnök úr a képviselők közül a legaktívabb, aki a 
polgármesteri hivatalba naponta többször bejár, ezen alkalmakkor előfordulhat, hogy nem 
talál bennünket. Én nem hiszem az megoldás lenne, hogy egész nap az irodában üljünk. 
Valóban különböző rendezvényekre járunk. Úgy gondolom amikor az Elnök úr 
előzetesen időpontot egyeztetett mindig megtalált bennünket. Én rendszeresen találkozni 
szoktam az Elnök úrral az irodában, csodálkozom, hogy ez most így felmerült. 
Véleményem szerint elérhetőek vagyunk az Elnök úr és a városlakossága számára is. 
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Udvardi Illés képviselő  mondja: 
 
Nem fogadom el a választ. Nagyon sok esetben tapasztalom, hogy egyikük sincs jelen a 
hivatalban, a lakosság ebből hátrányt nem szenvedhet. A Tárai képviselőtársamhoz 
tennék fel egy kérdést a bizottságok működésével kapcsolatosan, a sajtóban is megjelent, 
hogy határozatképtelenek, ezért fontos napirendi pontokat nem tudtak megtárgyalni. Mit 
kíván tenni az Ügyrendi Bizottság , hogyan kívánja a képviselő-társaimat rászorítani arra, 
hogy az adózók pénzéért jelenjenek meg a bizottsági üléseken és ne hátráltassák a 
bizottsági és a városi munkát? 
 
Dr. Tárai Éva képviselő válaszában közli: 
 
Amint határozatképes lesz az ügyrendi bizottság ezzel a problémával akkor tudunk 
foglalkozni. Megkértem a bizottsági elnököket juttassák el hozzám pontosan hány 
alkalommal volt a bizottságuk határozatképtelen képviselői hiányzások miatt, esetleg 
javaslatukat tegyék meg.  
 
Ezen túlmenően megnéztük más városok képviselő-testületében hogyan szankcionálják a 
hiányzásokat. 
 
Gyakorlatilag ott volt egy előkészített anyag a elmúlt bizottsági ülésünkön, ami 
határozatképtelen volt. Mely tartalmazott olyan alternatívákat, szankcióval kívánjuk 
sújtani esetlegesen azokat, aki nem járnak el bizottsági illetve testületi ülésre. Annyit 
tudok mondani ezek csak előterjesztések, ebben a kérdésben nem a bizottság jogosult 
dönteni, hanem a képviselő-testület. Én bízom benne, hogy a következő bizottsági 
ülésünk határozatképes lesz, ugyanis az ügyrendi bizottságra ez idáig nem volt jellemző.  
 
Udvardi Illés képviselő mondja: 

 
Nem fogadom el a Képviselő Asszony válaszát, azonban megjegyzem valamennyi 
képviselő érezze ezt lelkiismereti kérdésének, mivel az adózók fizetik a képviselők 
tiszteletdíját és elvárják, hogy ne akadályozzák a képviselő-testületi munkát. 
 
Faludi Tamás polgármester megjegyzi: 
 
Egyetértve a képviselőtársammal valóban jogos volt a derű, hogy elhangzott az ügyrendi 
bizottság amikor a bizonyos bizottságok és a rendkívüli testületi ülések 
határozatképtelenségével kapcsolatosan kellett volna előterjesztést tenni ők is 
határozatképtelenek voltak. Ezáltal rendkívül megnehezítik a munkánkat. El kell 
gondolkodni a következő önkormányzatnak arról is, szükség van –e ennyi bizottságra. 
Úgy gondolom fele ennyi bizottsággal is tudna dolgozni az önkormányzat, akkor ha 
végre belátja a képviselő-testület sokkal több lehetőséget le kell adni a hivatalnak, 
intézményeknek. A testület valóban csak arról döntsön, ami a legszükségesebb, 
legfontosabb. Én csak ennyit tudok tenni. 
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Leiz Sándor képviselő következőket mondja: 
 
Meglepődve tapasztaltam, hogy amikor az anyagot néztem, bizonyos dolgok hiányoznak 
belőle, első sorban az Oktatási bizottság anyagát kerestem. A testületi ülés esetén Fogl úr 
felvetette nagyon parázs vita alakult ki az intézmények összevonásával kapcsolatosan a 
bizottsági ülésen. Arról volt szó valamilyen előterjesztés ide kerül a testület asztalára. 
Most nem találok semmit, nem tudom mi ennek az oka, mikor lesz döntés egyáltalán. 
Csak jó lenne ha valamit tisztáznánk. A bizottsági ülés jegyzőkönyvét ha a Polgármester 
úr megnézi, elég komoly elmarasztaló nyilatkozatok hangzottak el egyes képviselők 
szájából. Konkrétan az én számból is, szeretném ezzel kapcsolatosa valamilyen 
tájékoztatást kapnánk. 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
A mai testületi ülésen már egyszer elmondtam, amennyiben megtekintésre kerül az 
oktatási bizottság saját határozata, az arról szól a jegyző vizsgálja ki. Azt nem 
tartalmazza, hogy kerüljön a képviselő-testület elé. Természetesen ha ez megtörténik be 
fog kerülni a testület elé. 
 
Dósai Imre képviselő elmondja: 
 
A Mészom Wine Kft. úgy emlékszem 3 éves beépítési, illetve beruházási kötelezettséget 
vállalt, jövő év elején jár le. Javasolom tekintsük át teljesülését, az Ügyrendi Bizottság 
január vagy februári ülésén foglalkozzon vele és tegyen előterjesztést a testületi ülésre. 
 
Faludi Tamás polgármester ismerteti: 
 
Említettem már egyszer, hogy az én tudomásom szerint hol tart a beruházás, a következő 
Városfejlesztési bizottsági ülésre meghívom e cég vezetőjét azzal, hogy számoljon be 
vagy esetleg a bizottság személyesen tájékozódjon hol tartanak a kivitelezéssel. 
 
Terbe Zoltán képviselő a következőket mondja: 
 
Az Együtt Kiskunmajsáért Egyesület képviselői nem hiszem, hogy nem látják a terem 
mennyezetén lévő foltot. Kérdezem mikor tudják a kultúrház tetejét megjavítani, hogy ne 
szakadjon le? Amennyiben nem lépünk időben nagyon sokba fog kerülni az 
állagmegóvás. 
 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Köszönöm a Terbe képviselő úr figyelem felhívását, természetesen az illetékesek 
észrevették és intézkednek. 
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Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, megköszönöm a képviselők megjelenését és az 
ülést 17,30 órakor bezárom. 
 
 
 
 

K. m. f. 
 
 
 
 
 

 
 Faludi  Tamás      Dr. Csávolszki László  
 polgármester           címzetes főjegyző 

 
 
 
 
 
 Udvardi Illés      Serbán György 
 jkv. hitelesítő         jkv. hitelesítő 


